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Frydendahl Fiskenet 
www.frydendahl.com www.daconet.dk 

Åbent Hus 

Dagen igennem serverer vi kaffe og rundstykker, pølser, øl og vand. 
 

Vores sælgere samt øvrige personale vil være tilstede til at tage  
imod ordrer, og svare på eventuelle spørgsmål. 

 
 

Vores arrangement bliver afholdt som en del af  

Hvide Sande Åben Havn 

En spændende dag hvor det syder med liv og aktiviteter på hele havnen. Det giver rig mulighed 
for at få et indblik i alt det der foregår på havnen og til søs - også der man ikke plejer at komme. 

Kom og få en snak med folkene ombord på en moderne kutter, Fiskeriinspektionsskibet  
Vestkysten, miljøskibet Penelope og andre spændende arbejdspladser.  

Hør mere om jobmuligheder og uddannelse indenfor den maritime verden. Besøg rednings-
stationen, deltag i fiskeauktionen og køb en pose frisk fisk med hjem til aftensmaden  

Byens butikker holder åbent den dag, med gode tilbud.  
Se mere på www.hvidesande.dk 

KOM OG GØR EN  
GOD HANDEL 

BYDER VELKOMMEN TIL  

Vi glæder os til at se jer til en hyggelig dag! 

ST. BEDEDAG, FREDAG DEN 1. MAJ 2015 
KL. 9.00—14.00 



 

Kære medlemmer først vil jeg starte 
med at ønske jer alle et godt nytår. 
Før nytår skrev jeg en del om vores livs-
forsikring, og vores undersøgelser om-
kring denne, da vi var blevet stillet en 
ganske ublu præmieforhøjelse i udsigt. 
På et HB møde i december havde vi 
derfor inviteret alle formænd eller de-
res stedfortræder ind til møde omkring 
livsforsikringen.
Pga. skatteforhold kunne vi ikke i før-
ste omgang lade en fond overtage vo-
res forpligtigelser.
Men vi havde i mellemtiden modta-
get et tilbud fra Tryg Forsikring, hvor vi 
kunne få en dækning på 100.000 kr. pr. 
medlem, uden at vi var nødt til at hæve 
kontingentet.                                                     
Det korte af det lange er at vi stadig er 
dækket af en forsikring, og at summen 
ved ulykkesdødsfald under fritidsfiskeri 
udgør 100.000 kr.

Er Fødevareministerens visioner 
varm luft?
Fødevareminister Dan Jørgens kom i ok-
tober måned ud med sin vision om det 
rekreative fiskeri i Danmark. Til trods 
for at fritidsfiskeriet hører under det 
rekreative fiskeri, var der ikke mange 
gaver til os i visionen. Ja, jeg vil faktisk 
vove den påstand, at de steder vi var 
nævnt, kunne du pille ordet fritidsfiske-
ri ud af teksten, og så alligevel få noget 
ud af denne.
Det er helt tydeligt, at nogen har fået 
fortalt ministeren, at der er rigtig man-
ge penge i turister, for det var faktisk 
det hans visioner handlede om! Nemlig 
hvordan vi fik skabt noget fiskevand og 
nogle fisk til turisterne. Ikke noget om 
hvordan vi holdte fast i en tusindårig 
tradition, som fritidsfiskeri nu engang 
er, og den samfundsgevinst der er ved 
at vi holder gang i de små havnemiljøer 

rundt omkring i landet. I ministerens vi-
sioner, tager han meget udgangspunkt 
i bekendtgørelsen fredningsbælter Fyn, 
og det man kalder Odense Fjord model-
len.
Odense Fjord modellen, er sikker også 
fin for Fyn, men den kan ikke umiddel-
bart trækkes ned over resten af landet, 
i det fiskeriet i resten af landet, er me-
get forskelligt fra Fyn og Odense Fjord.
Der findes ikke to fjorde i landet, hvor 
fiskeriet foregår ens. Så ingen standar-
diserede løsninger tak.
 
Heldigvis har ministeren indført, at der 
skal være en bred lokal dialog omkring 
ændringer af bekendtgørelser, og den 
ser vi da frem til at få.

Knæk og Bræk i 2015.
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LEDER

Formanden skriver:

LEDER

Af Arne Rusbjerg
Formand

Hip-Hip Hurra!

Formanden 
hilser bladet              
Du sidder nu med 35. årgang af bladet i hånden. Bladet har gennem 35 år gennemgået en rivende udvik-
ling, fra at være et duplikeret og foldet A4 papir på 4-8 sider. Til i dag at være et trykt magasin i farver. Sy-
nes du nogen gange, der er for mange reklamer, kan du glæde dig over, at de er med til at holde dit kon-
tingent nede. Derfor er det også en god ide, at bruge de leverandører som at annoncerer i vores blad. Når 
du handler, så husk at fortælle at du har set deres an¬nonce i vort blad. 
Stort tillykke til bladet med de 35 år. 
Og tusind tak, til de ildsjæle, som har lagt deres energi i at udvikle bladet gennem tiderne. 

Vi skal huske også i fremtiden, - at bladet gør det ”Bredt” for alle!                             
Synes du der mangler noget, eller har du en god artikel, er du altid velkommen til at 
kontakte redaktøren bruno@knudensvej82.dk

	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  

Hip	  Hip	  Hurra!	  –	  35	  år!	  

Du	  sidder	  nu	  med	  d.	  35	  årgang	  af	  bladet	  i	  hånden.	  Syntes	  du	  der	  mangler	  noget,	  eller	  har	  du	  en	  god	  artikel,	  er	  du	  

altid	  velkommen	  til	  at	  kontakte	  redaktøren	  Bruno@knudensvej82.dk	  

Bladet	  har	  gennem	  35	  år	  gennemgået	  en	  rivende	  udvikling,	  fra	  at	  være	  et	  duplikeret	  og	  foldet	  A4	  papir	  på	  4-‐8	  sider.	  
Til	  i	  dag	  at	  være	  et	  trykt	  magasin	  i	  farver.	  Syntes	  du	  nogen	  gange	  der	  er	  for	  mange	  reklamer,	  kan	  du	  glæde	  dig	  over	  

at	  de	  er	  med	  til	  at	  holde	  dit	  kontingent	  nede.	  Derfor	  er	  det	  også	  en	  god	  ide,	  at	  bruge	  de	  leverandører	  som	  at	  

annoncere	  i	  vores	  blad.	  Når	  du	  handler,	  så	  husk	  at	  fortælle	  at	  du	  har	  set	  deres	  annonce	  i	  vort	  blad.	  

Stort	  tillykke	  til	  bladet	  med	  de	  35	  år.	  Og	  tusind	  tak,	  til	  de	  ildsjæle,	  som	  har	  lagt	  deres	  energi	  i	  at	  udvikle	  bladet	  
gennem	  tiderne.	  
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HOVEDBESTYRELSEN:

Formand: Arne Rusbjerg 
 Engvej 42, 7490 Aulum 
 Tlf. 97 47 19 18 / 25 35 62 98
 teamstr@gmail.com

    (FU)
Næstformand: Finn Frandsen
 Skarvudvalg
 Haslevgaarde Bakker 36, Als
 9560 Hadsund
 Tlf. 32 17 21 42/21 42 36 37
 finn@frandsennet.dk
    (FU)
Sekretær: Henning Andersen, 
 Mariagervej 78, 9560
 Hadsund, Tlf. 51 91 87 06
 hensol@mail.tele.dk
  (FU)

MEDLEMSKONTORET:

Kasserer og Medlemskontor:
 Bjarne Christensen, 
 Ribegade 35, 
 9900 Frederikshavn, 
 Tlf.: 21 80 36 12
Træffetid: Man-torsdag 17.00-19.00
bcnr1@webspeed.dk
  (FU)

BÅD- OG LIVSFORSIKRING:
 Bjarke Thiessen
 Knud Hansensvej 16, st. tv.
 6000 Kolding 
 Tlf. 22 37 15 41 / 82 43 91 80
 btbt@stofanet.dk
     (FU)

§7-UDVALGET:

 Finn Frandsen
 Haslevgaarde Bakker 36, Als
 9560 Hadsund
 Tlf. 32 17 21 42/21 42 36 37
 finn@frandsennet.dk
    (FU)

MILJØ-UDVALGET:

 Hans Bomberg
 Tavlsbjergvej 15, Hovslund 
 6230 Rødekro
 Tlf. 29 86 66 50
 hbfisken@gmail.com 
    (FU)

MEDLEM FORRETNINGSUDVALG:

 Jørgen Bork
 Sundsparken 4 , Årøsund
 6100 Haderslev
 Tlf. 74 58 45 23/51 52 00 29
formand@ndr-sdj-fritidsfiskerforening.dk 
Privat: j.bork@mail.dk
  (FU)

 FISKERIUDVALG:
 
 Formand: Arne Rusbjerg 
 Engvej 42, 7490 Aulum 
 Tlf. 97 47 19 18 / 25 35 62 98
 teamstr@gmail.com
    (FU)
 Bent Alnor
 Lundgaardsvej 10, 
 6400 Sønderborg, 
 Tlf. 20 48 83 50
 lundsgaardsvej10@gmail.com

 Finn Frandsen
 Haslevgaarde Bakker 36, Als
 9560 Hadsund
 Tlf. 32 17 21 42/21 42 36 37
 finn@frandsennet.dk
  (FU)
Øvrige medlemmer er 
hovedbestyrelsesmedlemmer 
mrk. (FU) på denne side.

FORBUNDSFANEN:
Udlån til lokalforeningerne 

 Rekvirering af fanen:
 Bent Alnor
 Lundgaardsvej 10, 
 6400 Sønderborg, 
 Tlf. 20 48 83 50
 lundsgaardsvej10@gmail.com

 John Christiansen
 Højløkke 74
 6310 Broager
 Tlf: 30 82 26 27 
 karinaingerslev@hotmail.com

HJEMMESIDEN:

www.fritidsfiskerforbundet.dk
 Webmaster:
 Palle Thomsen
 Hirsholmsvej 4
 9900 Frederikshavn
 Tlf. 26 84 26 55
 pth@frederikshavn.dk

REDAKTION:

Dansk Fritidsfiskerforbund
 Bruno Müller
 Knudensvej 82, 
 9900 Frederikshavn
 Tlf. 23 45 81 87
 bruno@knudensvej82.dk 

FRITIDSFISKEREN
Udkommer i 3.000 eksemplarer. 

Nr. 1 feb. • indleveringsfrist 20. jan.
Nr. 2. april • indleveringsfrist 20. marts
Nr. 3. juni • indleveringsfrist 20. maj
Nr. 4. sep. • indleveringsfrist 20. aug.
Nr. 5. nov. • indleveringsfrist 20. okt.

Bladet sendes til alle medlemmer i Lokal-
foreningerne og forbundets sam arbejds-
partnere og annoncører. Lige ledes til 
lan dets fiskerirelaterede organisationer,  
aviser og lokale ugeblade, fiskeripoliti-
ske ordførere, biblioteker, samt forhand- 
 lere af relateret grej til fritidsfiskeriet.

Stof til bladet indsendes fortrinsvis pr. 
mail eller CD.
Eftertryk tilladt med kildeangivelse.
Synspunkter, der fremføres i bladet, kan 
ikke generelt tages som udtryk for for-
bundets stilling.

Tryk: FROM-grafisk as
Gejlhavegård 23 • 6000 Kolding
Tlf. 75 52 77 11 
www.from-grafisk.dk 

INDHOLDINDHOLD

 

Fra Flensborg Fjord 
John Gregersen hilser på
Foto: Solveig Nørgaard
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I Starten af det nye år modtog redaktio-
nen et billede der måtte nærstuderes,- 
og det tegnede til at være en episode af 
de ”Kedelige”.
Det var med det resultatet,- at redaktø-
ren fik ud af det,- at fiskeren stod tæt 
på kysten med et sæt garn i hånden og 
det så kunne det vel kun være ulovligt 
fiskeri!
Men ved nærmere granskning blev det 
opklaret at det var en af vore ”Nøglefi-
skere”, der opholdt sig ved fiskepladsen 
i området nord for Haderslev Fjord!
Og da garnene i projektet med ”Fangst-
registrering” så var udleveret af DTU 
Aqua,- faldt det hele på plads og så var 
der ikke fra andre,- noget at komme ef-
ter!

Han er dæleme tæt på kysten!

Forbundets blad fylder 35 år!
Redaktøren hilser Bladet!
Det er i år præcis 35 år siden at vores forbundsblad FRITIDSFISKEREN udkom første gang. 
Dagen for den første udgivelse af bladet,-  kender vi desværre ikke datoen . 
Det gør heller ikke det store, - og det skal jeg undlade at omtale omkring vores blad, - da 35 år jo kun er et ”Halv-Skarpt 
hjørne”! 
 
Fødsel i en hård tid!
Vores blad kom til verden i en turbulent periode i fritidsfiskeriets historie!
Mange af vore ældre medlemmer kan huske med god erindring,- den store usikkerhed omkring det organisatoriske og 
den politiske opfattelse af eksistensen af os!
Ligeledes har vi oplevet hvor uundgåeligt der har været utallige ihærdige forsøg på at forringe vilkårene fritidsfiskerne!

En håndfuld redaktører i årene!
Jeg mener at erindre at bladet i sin tid var i sort/hvid og i en lille A- 5 udgave! Senere blev det sat i A- 4 størrelse på ca. 
20 sider- også i sort hvid udgave! Men på et tidspunkt kom der farver på omslaget! Efterfølgende har bladet siden op-
starten i 1980 vokset sig stor med det som kendes i dag ,- i alt 36 sider i fuldfarvet blank papir,- samt fem udgivelser årlig!                                                                              
Samtidig i forløbet har vi etableret hjemmesiden i 2006,- og som der udvikler sig og jævnlig opdateres med nyheder,- og 
vi kan med tilfredshed konstatere at den  besøges af mange!
De ”35 år” med bladet markeres ikke med jubilæumsavis eller anden festivas.
I den anledning vil jeg ikke undlade blot at markere,- at en ”håndfuld” redaktører har arbejdet med bladet siden første 
udgave og i hensigten at formidle vidt og bredt om fritidsfiskeriet,- og at det indeholdt stykker af  Dansk Fritidsfiskerfor-
bunds historie og udvikling igennem tiden.
Denne linje, - tager vore medlemmer glædeligt fortsat op gennem bladet! Her orienterer de om arbejdet med,- og for fri-
tidsfiskeriet! Både på landsplan, - og fra deres lokalområde!
Det er sikkert at vore medlemmer er klar, - og ”kaster trosserne” når der skal  fastholdes  en konstruktivt  
indsats de næste mange år til gavn og en fremtid for Dansk Fritidsfiskerforbund, og ligeledes fritids- 
fiskeriets vilkår i Danmark!
Det som er uomtvisteligt! 
Der er nemlig fortsat meget at arbejde for alle,- og mange kampe der skal følges op !
God vind til bladet!

 

	  

	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
	  	  	  	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  -‐af	  Arne	  Rusbjerg,	  formand	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  

Hip	  Hip	  Hurra!	  –	  35	  år!	  

Du	  sidder	  nu	  med	  d.	  35	  årgang	  af	  bladet	  i	  hånden.	  Syntes	  du	  der	  mangler	  noget,	  eller	  har	  du	  en	  god	  artikel,	  er	  du	  
altid	  velkommen	  til	  at	  kontakte	  redaktøren	  Bruno@knudensvej82.dk	  

Bladet	  har	  gennem	  35	  år	  gennemgået	  en	  rivende	  udvikling,	  fra	  at	  være	  et	  duplikeret	  og	  foldet	  A4	  papir	  på	  4-‐8	  sider.	  
Til	  i	  dag	  at	  være	  et	  trykt	  magasin	  i	  farver.	  Syntes	  du	  nogen	  gange	  der	  er	  for	  mange	  reklamer,	  kan	  du	  glæde	  dig	  over	  

at	  de	  er	  med	  til	  at	  holde	  dit	  kontingent	  nede.	  Derfor	  er	  det	  også	  en	  god	  ide,	  at	  bruge	  de	  leverandører	  som	  at	  
annoncere	  i	  vores	  blad.	  Når	  du	  handler,	  så	  husk	  at	  fortælle	  at	  du	  har	  set	  deres	  annonce	  i	  vort	  blad.	  

Stort	  tillykke	  til	  bladet	  med	  de	  35	  år.	  Og	  tusind	  tak,	  til	  de	  ildsjæle,	  som	  har	  lagt	  deres	  energi	  i	  at	  udvikle	  bladet	  
gennem	  tiderne.	  

- af Bruno Müller, redaktør
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GARNHALER
Rødvig garnhaler type 60. Passer til de 

fleste både fra 16 til 26 fod. 

Ring og få et godt tilbud!

Rødvig Motor
v/ Flemming Pedersen

Fiskerihavnen 18, DK-4673 Rødvig Stevns

Tlf. +45 5650 6001
6

Må man det?
Et medlem har spurgt om krog-
liner må sættes inden for 100 
m. grænsen.

Svar:
Krogliner må anvendes i pe-
rioden fra 1/10 til 30/4 og 
op til 600 kroge af gangen.                                               
Linerne må sættes inden for 100 
m. grænsen, da denne kun gæl-
der for nedgarn. 

Af Arne Rusbjerg
Formand

Limfjorden!
 Jegindø havn udvides!
- af Bruno Müller

Det er med milliontilskud fra en EU-pulje, 
Natur og Erhvervsstyrelsen, samt Struer 
Kommune som havnen hører under,- der 
tilsammen har bevilget 2,5 millioner kro-
ner til den tiltrængte udvidelse.
Udvidelsen vil omfatte meget større og 
bedre faciliteter på den lille havn,- og 
det vil bl. a. give en dybere sejlrende, ny 
lossekaj med rigtige goder for muslin-
gefartøjerne og at de kan sælge deres 
fangst fra den lille ø i Limfjorden.
Bevillingen til byggeriet er at man reg        
ner med en betydelig omsætning inden 

for de nærmeste år!Og i projektet for-
ventes det at der vil blive landet for 11 

mio. kr. muslinger og 1,5 mio. kr. østers 
om året.

FAKTA!
Jegindø Lyst- og Fiskerihavn
Havnen, som har 3 moler, blev bygget i 1939 - regelret og funktionalistisk, et ægtefødt barn af sin tid - kriseårene i tredi-
verne. 
Havnen blev bygget efter især een mands store anstrengelser, købmand J.P. Lauritsen.
Efter hans død har fiskerne rejst en mindesten for ham. Ved indvielsen i 1939 trængtes ca. 40-50 både i havnebassinet. 
Forbedrede fangstmetoder har siden gjort det muligt for færre og færre fiskere at fange flere og flere fisk. Nu er der kun 
10-12 hjemmehørende kuttere tilbage

	  
Limfjorden!	  
	  Jegindø	  havn	  udvides!	  
-	  af	  Bruno	  Müller	  
	  

	  	   	  
Foto:	  Nordbyhus.dk	  
Projektet	  er	  startet	  op	  og	  skal	  være	  etableret	  færdig	  allerede	  primo	  2015.	  

Det	  er	  med	  milliontilskud	  fra	  en	  EU-‐pulje,	  Natur	  og	  Erhvervsstyrelsen,	  samt	  Struer	  Kommune	  
som	  havnen	  hører	  under,-‐	  der	  tilsammen	  har	  bevilget	  2,5	  millioner	  kroner	  til	  den	  tiltrængte	  
udvidelse.	  
Udvidelsen	  vil	  omfatte	  meget	  større	  og	  bedre	  faciliteter	  på	  den	  lille	  havn,-‐	  og	  det	  vil	  bl.	  a.	  give	  
en	  dybere	  sejlrende,	  ny	  lossekaj	  med	  rigtige	  goder	  for	  muslingefartøjerne	  og	  at	  de	  kan	  sælge	  
deres	  fangst	  fra	  den	  lille	  ø	  i	  Limfjorden.	  

Bevillingen	  til	  byggeriet	  er	  at	  man	  regner	  med	  en	  betydelig	  omsætning	  inden	  for	  de	  nærmeste	  
år!Og	  i	  projektet	  forventes	  det	  at	  der	  vil	  blive	  landet	  for	  11	  mio.	  kr.	  muslinger	  og	  1,5	  mio.	  kr.	  
østers	  om	  året	  

	  
FAKTA!	  
Jegindø	  Lyst-	  og	  Fiskerihavn	  
Havnen,	  som	  har	  3	  moler,	  blev	  bygget	  i	  1939	  -‐	  regelret	  og	  funktionalistisk,	  et	  ægtefødt	  barn	  af	  
sin	  tid	  -‐	  kriseårene	  i	  trediverne.	  	  
Havnen	  blev	  bygget	  efter	  især	  een	  mands	  store	  anstrengelser,	  købmand	  J.P.	  Lauritsen.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Efter	  hans	  død	  har	  fiskerne	  rejst	  en	  mindesten	  for	  ham.	  Ved	  indvielsen	  i	  1939	  trængtes	  ca.	  40-‐
50	  både	  i	  havnebassinet.	  Forbedrede	  fangstmetoder	  har	  siden	  gjort	  det	  muligt	  for	  færre	  og	  
færre	  fiskere	  at	  fange	  flere	  og	  flere	  fisk.	  Nu	  er	  der	  kun	  10-‐12	  hjemmehørende	  kuttere	  tilbage	  
 

	  

Foto: Nordbyhus.dk
Projektet er startet op og skal være etableret færdig allerede primo 2015.

HAR I HØRT!
 
Lidt overdrivelse fremmer forståelsen!
Dansk amatørfiskerforening oplyser på deres Hjemmesi-
de,- at de i  dag tæller lidt over 6000 medlemmer!
Det er dæleme godt gået i disse tider!

Bruno



7

Yacht-Kasko-
Forsikringen
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Forsikringen
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Yacht-Pool Danmark A/S
Vinkelvej 9 . Dk-6100 Haderslev

Tel. +45 7022 8070 . Fax +45 7022 8060
Internet: www.yacht-pool.dk . E-mail: info@yacht-pool.dk

CVR 32283020

YACHT-POOL
I N T E R N A T I O N A L Bådforsikring

Bestil forsikringstilbud på www.yacht-pool.dk eller tlf. 7022 8070
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Kom ind og tal med os om dine ønsker og ideer
til energiforbedringer - så fi nder vi en løsning.

Er du interesseret i billige energilån?

88

HUSK
FREDERIKSH

AVN

MOTORKONTO
R

- det er os!

(Også åbent lørdage)

Motorkontor
• afmelding
• nye nummerplader
• omregistrering

AC BILSYN
Dansk lokal synsvirksomhed

Vi har � eksible åbningstider og
syner også uden tidsbestilling

Evt. tidsbestilling på tlf. 98 42 92 92

Mandag-torsdag kl. 8.00-17.00
Fredag kl. 9.00-16.00
Lørdag kl. 9.00-13.00

VI SYNER ALLE
TYPER KØRETØJER
Incl. traliere, campingvogne, varevogne
og lastbiler.

Vi udfører også:

- Toldsyn

- Nummerpladeudlevering

- Tempo 100 godkendelser

-  Udstedet danske og tyske miljømærker

Se mere på

www.acbilsyn.dk

- her kan man

også reservere

tid online

24 timer

VI SYNER ALLE

HUSK
FREDERIKSHAVN

MOTORKONTOR

- det er os!

(Også åbent lørdag)

AC Bilsyn Frederikshavn ApS

v/Allan Spring og Claus Jacobsen - Toftegårdsvej 20 - 9900 Fr. havn - Tlf. 98 42 92 92

Flemming
Michael

Claus
Allan

Alt i 
smedearbejde og propelservice!

ANKER
Værkstedsvej 2 · 6000 Kolding · Danmark

Tlf. +45 75 53 66 41
www.ankerjo.dk · mail: ankerjo@ankerjo.dk
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Ingen penge til de skader  
som sælerne laver!
- af Bruno Müller

Der er store beløb i Hav og Fiskeri-
fondsmidlerne, og fiskerne må se i øj-
nene at der ikke tildeles nogen af disse 
midler som kompensation for skader på 
redskaber der skabes af sælerne.
Trods det at der i Fonden sammenlagt 
er 1,3 mia kr. for en tre-års periode der 
slutter i 2017! Så er det med undren ,- 
især hos de Bornholmske  fiskere,-  at 
man bruger ca. 6 millioner på sæl-sikre 
redskaber.
Disse redskaber er ligeledes omtalt her 
i bladet.
Kampen for at regulere sælbestanden 
er langvarig og sætter disse fiskere´s  
eksistens på en hård prøve.
Det har tidligere været nævnt her i bla-
det,- at det især er ved Bornholm at 
den grådige Gråsæl, er årsag til at man-
ge fiskere  har,- eller er ved at opgive 
deres erhverv som de driver ved kyster-
ne på øen.
Selv om Fritidsfisker ikke er så direkte 
ramt af myndighedernes kluntethed,- 
så kan vi sagtens erindre den klodsede 
måde,- da man gav os tilladelse til ned-
skydning af sælerne.
I samme åndedrag- da man opdagede 
sin egen ”Brøler”,- blev tilladelsen lyn-
hurtigt inddraget!

Jeg føler med disse erhvervsfiskere og 
vi kan se tiden løbe,- imens regeringen 
forsøger at evaluere den midlertidige 
ordning  først i 2016, hvor  sælforvalt-
ningsplanen bliver revideret. Her skal 
der fremlægges og hvor der skal kom-
me forskellige mulige løsninger fra for-
skernes side. 

Og imens vil jeg tro at mange kystfi-
skerne har opgivet og  stopper,- alt 
imens sælerne spiser deres fangst!
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D.	  23.10.2014	  
GJØL	  Marinecenter	  	  

ANNONCEUDKAST	  til	  korrektur	  
Sættes	  	  m.	  ramme	  omkring/	  	  Størrelse:	  90	  m.m.	  høj	  x	  110	  m.m.	  bred	  

MARINE SERVICE 	  	  
SALG	  –	  SERVICE	  -‐	  RESERVEDELE	  
ALLE	  MÆRKER	  OG	  STØRRELSER	  AF	  BÅDE	  OG	  MOTORER	  
MONT.	  /	  INSTALLATION	  AF	  ELEKTROTEKNIK	  	  12V.&24V.	  
DREV	  –	  GEAR	  –	  AKSLER	  –	  PROPELLER	  -‐	  	  SERVICEBIL	  
SALG	  AF	  BÅDUDSTYR	  –	  DELE	  –	  DAGLIGE	  FORSENDELSER	  

	  
LIMFJORDSGADE	  44	  ·	  9440	  ÅBYBRO	  ·	  Tlf.:	  98	  27	  75	  15	  	  	  
gjoel-‐marinecenter.dk	  	  	  e-‐mail:	  gjoel-‐marinecenter@mail.dk	  
YAMAHA-‐LOMBARDINI-‐MERCURY-‐MARINER-‐PIONER	  
HONDA-‐MERCRUISER-‐YANMAR-‐	  YAMARIN-‐VOLVO-‐BUKH-‐VETUS	  

	  

	  

MARINE SERVICE 
SALG – SERVICE - RESERVEDELE

ALLE MÆRKER OG STØRRELSER AF BÅDE OG MOTORER

MONT. / INSTALLATION AF ELEKTRONIK  12V. & 24V.
DREV – GEAR – AKSLER – PROPELLER – SERVICEBIL

SALG AF BÅDUDSTYR – DELE  
 DAGLIGE FORSENDELSER

YAMAHA-LOMBARDINI-MERCURY-MARINER-PIONER-SUZUKI
HONDA-MERCRUISER-YANMAR-YAMARIN-VOLVO-BUKH-VETUS

Limfjordsgade 44 · 9440 Åbybro · Tlf.: 98 27 75 15  
gjoel-marinecenter.dk · e-mail: gjoel-marinecenter@mail.dk

✞
Dødsfald!

Vi har desværre mistet et langvarigt medlem 
hos os i Kolding Fritidsfiskerforening!

John Johansen druknede desværre i slutnin-
gen af sidste år – den 29. december 2014.

Han vil blive savnet.

Ære være hans minde.

Det er de Det er svenske Hav- og 
Vattenmyndighed (HAV) der udbe-
taler millionerstatning til svenske fi-
skere, fordelt på 14 amter langs den 
svenske kyst, for skader på redska-
ber og fisk, forårsaget af sælerne.
Det samlede erstatningsbeløb til de 
svenske fiskere i alt beløber sig til 
SEK 15,7 millioner. 
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Man regner med at størsteparten ven-
der tilbage til Blåkilde Møllebæk om 
3-4 år!

 

-af Knud H. Pedersen

Evalueringsrapport af
VANDKVALITETSUNDERSØGELSE og 
UNDERVISNINGSPROJEKT
2014:
”RUGEKASSER til opformering af 
laksefisk”
 ved Blåkilde Efterskole

Den 11. december 2013 blev sæson 2013-
14 skudt i gang. Som noget nyt blev der 
afhentet ubefrugtede lakseæg og sæd 
hos Dansk Center for Vildlaks i Borris.
Æg og sæd blev blandet ude ved Blåkil-
de Bæk i overværelse af elever, lærere 
og andre interesserede. Derefter blev 
de fordelt i 2 rugekasser med 2.000 stk. 
i hver kasse, der så blev placeret i bæk-
ken.

Den ene rugekasse var, som noget nyt 
blevet forsynet med gydegrus, idet 
vi var blevet gjort opmærksom på en 
svensk/dansk videnskabelig undersø-
gelse, der påviste, at fisk født på et glat 

underlag udviklede mindre hjerne, end 
fisk født i en gydebanke. Som det ses 
på fotoet var gydegrus ikke noget pro-
blem for rugekassen. Senere i forløbet 
har det vist sig at gruset faktisk er en 
fordel, idet de nyklækkede yngel søger 
ned mellem stenene og derved har en 
tryggere og mere rolig start på livet.

24. februar 2014 var vi på eftersyn af 
de to rugekasser med lakseæg. Det var 
for at se hvor langt æggene var kom-
met i udvikling, så vi kunne bedømme 

på hvilket tidspunkt, klækningen ville 
ske, af hensyn til skolens elever, der ger-
ne skulle være med når vi lukkede ynge-
len ud. Vi kunne tydelig se yngelen in-
de i ægget, så de klækkes nok i løbet af 
en uges tid. De skal så have en tre uger 
til at fortære blommesækken, hvorefter 
de bliver det, vi kalder svømmende og 
kan lukkes ud. Der går nok en måneds 

tid før de 
er klar. Som man kan se på billedet, er 
der enkelte døde æg. Vi har med vilje 
ikke fjernet dem, da det ikke lader til at 
give problemer for de omkringliggende 
æg. Det lader til, at blive et af de bedste 
år i Blåkilde, måske et tab på 5%. Når 
man tænker på, at det er æg, der er be-
frugtet ude ved vandløbet og har fulgt 
vandløbets temperatur og vilkår igen-
nem hele rugeperioden ser det loven-
de ud. 

Og så kom dagen!
Den 9. april 2014 kom så dagen, hvor vi 
kunne lukke op for udsvømningshuller-
ne i begge rugekasser. 
Elever fra Blåkilde Efterskole med læ-
rer Peter Dahl fik en kort gennemgang 
af dette års resultater i de 2 rugekas-
ser. Ligesom de naturligvis også fik lej-
lighed til at se de små, nye laks inden 
der blev lukket op for rugekasserne, så 
fiskene selv kunne forlade kasserne når 
de fandt tidspunktet gunstigt.
Det endelige resultat er, at ca. 3.800 
nye laks nu er i færd med at ”besæt-
te” Blåkilde Møllebæk, og forhåbentlig 
vender en god del af dem tilbage for at 
gyde i bækken om 3-4 år. 
 
Udover elever fra Blåkilde Eftersko-
le samt nogle lokale interesserede, var 

	  
Omkring	  3.800	  nye	  små	  laks	  forlod	  Rugekasserne!	  
Man	  regner	  med	  at	  størsteparten	  vender	  tilbage	  til	  Blåkilde	  Møllebæk	  om	  3-4	  år!	  
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Den	  ene	  rugekasse	  var,	  som	  noget	  nyt	  blevet	  forsynet	  
med	  gydegrus,	  idet	  vi	  var	  blevet	  gjort	  opmærksom	  på	  en	  
svensk/dansk	  videnskabelig	  undersøgelse,	  der	  påviste,	  at	  

fisk	  født	  på	  et	  glat	  underlag	  udviklede	  mindre	  hjerne,	  end	  fisk	  født	  i	  en	  gydebanke.	  Som	  det	  ses	  
på	  fotoet	  var	  gydegrus	  ikke	  noget	  problem	  for	  rugekassen.	  Senere	  i	  forløbet	  har	  det	  vist	  sig	  at	  
gruset	  faktisk	  er	  en	  fordel,	  idet	  de	  nyklækkede	  yngel	  søger	  ned	  mellem	  stenene	  og	  derved	  har	  
en	  tryggere	  og	  mere	  rolig	  start	  på	  livet.	  

	  
Omkring	  3.800	  nye	  små	  laks	  forlod	  Rugekasserne!	  
Man	  regner	  med	  at	  størsteparten	  vender	  tilbage	  til	  Blåkilde	  Møllebæk	  om	  3-4	  år!	  
	  

	  
-af	  Knud	  H.	  Pedersen	  
	  
	  
	  
	  
Evalueringsrapport	  af	  
	  VANDKVALITETSUNDERSØGELSE	  og	  UNDERVISNINGSPROJEKT	  
2014	  
	  
”RUGEKASSER	  til	  opformering	  af	  laksefisk”	  ved	  Blåkilde	  Efterskole	  
	  
	  	  
	  Den	  11.	  december	  2013	  blev	  sæson	  
2013-‐14	  skudt	  i	  gang.	  Som	  noget	  nyt	  
blev	  der	  afhentet	  ubefrugtede	  
lakseæg	  og	  sæd	  hos	  Dansk	  Center	  for	  
Vildlaks	  i	  Borris.	  
Æg	  og	  sæd	  blev	  blandet	  ude	  ved	  
Blåkilde	  Bæk	  i	  overværelse	  af	  elever,	  
lærere	  og	  andre	  interesserede.	  

Derefter	  blev	  de	  fordelt	  i	  2	  rugekasser	  med	  2.000	  stk.	  i	  
hver	  kasse,	  der	  så	  blev	  placeret	  i	  bækken.	  
Den	  ene	  rugekasse	  var,	  som	  noget	  nyt	  blevet	  forsynet	  
med	  gydegrus,	  idet	  vi	  var	  blevet	  gjort	  opmærksom	  på	  en	  
svensk/dansk	  videnskabelig	  undersøgelse,	  der	  påviste,	  at	  

fisk	  født	  på	  et	  glat	  underlag	  udviklede	  mindre	  hjerne,	  end	  fisk	  født	  i	  en	  gydebanke.	  Som	  det	  ses	  
på	  fotoet	  var	  gydegrus	  ikke	  noget	  problem	  for	  rugekassen.	  Senere	  i	  forløbet	  har	  det	  vist	  sig	  at	  
gruset	  faktisk	  er	  en	  fordel,	  idet	  de	  nyklækkede	  yngel	  søger	  ned	  mellem	  stenene	  og	  derved	  har	  
en	  tryggere	  og	  mere	  rolig	  start	  på	  livet.	  

24.	  februar	  2014	  var	  vi	  på	  eftersyn	  af	  de	  to	  rugekasser	  med	  lakseæg.	  Det	  var	  for	  at	  se	  hvor	  
langt	  æggene	  var	  kommet	  i	  udvikling,	  så	  vi	  kunne	  
bedømme	  på	  hvilket	  tidspunkt,	  klækningen	  ville	  
ske,	  af	  hensyn	  til	  skolens	  elever,	  der	  gerne	  skulle	  
være	  med	  når	  vi	  lukkede	  yngelen	  ud.	  Vi	  kunne	  
tydelig	  se	  yngelen	  inde	  i	  ægget,	  så	  de	  klækkes	  nok	  i	  
løbet	  af	  en	  uges	  tid.	  De	  skal	  så	  have	  en	  tre	  uger	  til	  at	  
fortære	  blommesækken,	  hvorefter	  de	  bliver	  det,	  vi	  
kalder	  svømmende	  og	  kan	  lukkes	  ud.	  Der	  går	  nok	  
en	  måneds	  tid	  før	  de	  er	  klar.	  Som	  man	  kan	  se	  på	  
billedet,	  er	  der	  enkelte	  døde	  æg.	  Vi	  har	  med	  vilje	  
ikke	  fjernet	  dem,	  da	  det	  ikke	  lader	  til	  at	  give	  problemer	  for	  de	  omkringliggende	  æg.	  Det	  	  	  lader	  
til,	  at	  blive	  et	  af	  de	  bedste	  år	  i	  Blåkilde,	  måske	  et	  tab	  på	  5%.	  Når	  man	  tænker	  på,	  at	  det	  er	  æg,	  
der	  er	  befrugtet	  ude	  ved	  vandløbet	  og	  har	  fulgt	  vandløbets	  temperatur	  og	  vilkår	  igennem	  hele	  
rugeperioden	  ser	  det	  lovende	  ud.	  	  
Og	  så	  kom	  dagen!	  
Den	  9.	  april	  2014	  kom	  så	  dagen,	  hvor	  vi	  kunne	  lukke	  op	  for	  udsvømningshullerne	  i	  begge	  
rugekasser.	  	  
Elever	  fra	  Blåkilde	  Efterskole	  med	  lærer	  Peter	  Dahl	  fik	  en	  kort	  gennemgang	  af	  dette	  års	  
resultater	  i	  de	  2	  rugekasser.	  Ligesom	  de	  naturligvis	  også	  fik	  lejlighed	  til	  at	  se	  de	  små,	  nye	  laks	  
inden	  der	  blev	  lukket	  op	  for	  rugekasserne,	  så	  fiskene	  selv	  kunne	  forlade	  kasserne	  når	  de	  fandt	  
tidspunktet	  gunstigt.	  
Det	  endelige	  resultat	  er,	  at	  ca.	  3.800	  nye	  laks	  nu	  er	  i	  færd	  med	  at	  ”besætte”	  Blåkilde	  
Møllebæk,	  og	  forhåbentlig	  vender	  en	  god	  del	  af	  dem	  tilbage	  for	  at	  gyde	  i	  bækken	  om	  3-‐4	  år.	  	  

	  
Udover	  elever	  fra	  Blåkilde	  Efterskole	  samt	  nogle	  lokale	  interesserede,	  var	  der	  også	  mødt	  en	  
delegation	  op	  fra	  Old-‐Boys	  klubben	  i	  Herning	  Sportsfiskerforening.	  
3.	  oktober	  2014	  blev	  der	  foretaget	  en	  bestand-‐analyse	  af	  Søren	  Larsen,	  DCV.	  	  
Knud	  Pedersen	  siger:	  
Logen	  til	  Havørredens	  Ve	  og	  Vel	  ønsker	  ikke	  at	  fortsætte	  undervisningsrækken	  hos	  Blåkilde	  
Efterskole,	  idet	  vi	  er	  af	  den	  opfattelse,	  at	  skolen	  nu	  er	  i	  stand	  til	  selv	  at	  stå	  for	  hele	  forløbet.	  
Dog	  vil	  Logen	  til	  Havørredens	  Ve	  og	  Vel	  fortsat	  stå	  til	  rådighed	  med	  råd	  og	  vejledning	  i	  den	  
udstrækning,	  skolen	  finder	  behov	  for.	  Ligeledes	  vil	  vi	  også	  stille	  2	  rugekasser	  til	  rådighed	  for	  
skolen.	  
	  

	  
Fra	  Dansk	  Fritidsfiskerforbunden	  sender	  formanden	  denne	  hilsen:	  

Hej	  Knud!	  (og	  vel	  også	  Lasse)	  

Omkring 3.800 nye små laks 
forlod Rugekasserne!
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der også mødt en delegation op fra Old-
Boys klubben i Herning Sportsfiskerfor-
ening.
3. oktober 2014 blev der foretaget en 
bestand-analyse af Søren Larsen, DCV. 
Knud Pedersen siger:
Logen til Havørredens Ve og Vel ønsker 
ikke at fortsætte undervisningsrækken 
hos Blåkilde Efterskole, idet vi er af den 
opfattelse, at skolen nu er i stand til selv 
at stå for hele forløbet. Dog vil Logen til 
Havørredens Ve og Vel fortsat stå til rå-
dighed med råd og vejledning i den ud-
strækning, skolen finder behov for. Lige-
ledes vil vi også stille 2 rugekasser til rå-
dighed for skolen.

Fra Dansk Fritidsfisker-
forbunden sender for-
manden denne hilsen:

Hej Knud! 
(og vel også Lasse)
Tak for spændende læsning.
Lad os håbe at de små Laksebørn klare 
sig, og bliver grundstammen i en stor og 
stærk bestand i løbet af årene frem over.
Det har været spændende at følge med 
i projektet,- og held og lykke til Blåkilde 
efterskole, når og hvis de selv bærer pro-
jektet videre.
Det er rart at vide der er nogen i dette 
land, som tror på ungdommen, og har 
lyst og kræfter til at formidle den viden, 
som her bliver videregivet! Så kan vi få 
vores natur genoprettet, når nu engang 
vi ikke er her til at kæmpe for den.

Mange hilsner Arne Rusbjerg, 
Landsformand, 

Dansk Fritidsfiskerforbund

-af Bruno Müller
Der foregår en stor udvikling med at høste tang, - og man sigter ligefrem 
på udviklingen med at lave Tangskove og udbygge muslingefarme.

Disse projekter vil uden tvivl kunne udvikles endnu større langs de danske 
kyster.
Man kan evt. forudse at denne erhvervsmæssige produktion kan fremkal-
de protester fra Grønne foreninger,- især  Dansk Naturfredningsforening.
Ligeledes er en af aktiviteterne jo også fritidsfiskeriet,- hvor det hele af-
hænger af hvilke afstande fra kysten at der gives tilladelse til.
Vi har tidligere her i bladet præsenteret ”Høstmaskiner til Hav´s” og for-
venter en udvikling hvor vi kan se lige nu at Hjarnø er en stor dyrker af 
tang.
Tang er efterhånden blevet en attraktiv handelsvare,- som der for tiden ac-
celererer med 10% årlig og her kan vi kigge på produktionen i Asien,- der 
står alene for 99%.

I disse projekter og forsøg,- kan vi ikke se 
bort fra  er der ligeledes er sidegevinster for 
vores miljø! Det ved at man på denne måde,- 
når man  endda tager muslingefarme med ! 
Så vil det medføre en ret stor rensning af vo-
re farvande!

24.	  februar	  2014	  var	  vi	  på	  eftersyn	  af	  de	  to	  rugekasser	  med	  lakseæg.	  Det	  var	  for	  at	  se	  hvor	  
langt	  æggene	  var	  kommet	  i	  udvikling,	  så	  vi	  kunne	  
bedømme	  på	  hvilket	  tidspunkt,	  klækningen	  ville	  
ske,	  af	  hensyn	  til	  skolens	  elever,	  der	  gerne	  skulle	  
være	  med	  når	  vi	  lukkede	  yngelen	  ud.	  Vi	  kunne	  
tydelig	  se	  yngelen	  inde	  i	  ægget,	  så	  de	  klækkes	  nok	  i	  
løbet	  af	  en	  uges	  tid.	  De	  skal	  så	  have	  en	  tre	  uger	  til	  at	  
fortære	  blommesækken,	  hvorefter	  de	  bliver	  det,	  vi	  
kalder	  svømmende	  og	  kan	  lukkes	  ud.	  Der	  går	  nok	  
en	  måneds	  tid	  før	  de	  er	  klar.	  Som	  man	  kan	  se	  på	  
billedet,	  er	  der	  enkelte	  døde	  æg.	  Vi	  har	  med	  vilje	  
ikke	  fjernet	  dem,	  da	  det	  ikke	  lader	  til	  at	  give	  problemer	  for	  de	  omkringliggende	  æg.	  Det	  	  	  lader	  
til,	  at	  blive	  et	  af	  de	  bedste	  år	  i	  Blåkilde,	  måske	  et	  tab	  på	  5%.	  Når	  man	  tænker	  på,	  at	  det	  er	  æg,	  
der	  er	  befrugtet	  ude	  ved	  vandløbet	  og	  har	  fulgt	  vandløbets	  temperatur	  og	  vilkår	  igennem	  hele	  
rugeperioden	  ser	  det	  lovende	  ud.	  	  
Og	  så	  kom	  dagen!	  
Den	  9.	  april	  2014	  kom	  så	  dagen,	  hvor	  vi	  kunne	  lukke	  op	  for	  udsvømningshullerne	  i	  begge	  
rugekasser.	  	  
Elever	  fra	  Blåkilde	  Efterskole	  med	  lærer	  Peter	  Dahl	  fik	  en	  kort	  gennemgang	  af	  dette	  års	  
resultater	  i	  de	  2	  rugekasser.	  Ligesom	  de	  naturligvis	  også	  fik	  lejlighed	  til	  at	  se	  de	  små,	  nye	  laks	  
inden	  der	  blev	  lukket	  op	  for	  rugekasserne,	  så	  fiskene	  selv	  kunne	  forlade	  kasserne	  når	  de	  fandt	  
tidspunktet	  gunstigt.	  
Det	  endelige	  resultat	  er,	  at	  ca.	  3.800	  nye	  laks	  nu	  er	  i	  færd	  med	  at	  ”besætte”	  Blåkilde	  
Møllebæk,	  og	  forhåbentlig	  vender	  en	  god	  del	  af	  dem	  tilbage	  for	  at	  gyde	  i	  bækken	  om	  3-‐4	  år.	  	  

	  
Udover	  elever	  fra	  Blåkilde	  Efterskole	  samt	  nogle	  lokale	  interesserede,	  var	  der	  også	  mødt	  en	  
delegation	  op	  fra	  Old-‐Boys	  klubben	  i	  Herning	  Sportsfiskerforening.	  
3.	  oktober	  2014	  blev	  der	  foretaget	  en	  bestand-‐analyse	  af	  Søren	  Larsen,	  DCV.	  	  
Knud	  Pedersen	  siger:	  
Logen	  til	  Havørredens	  Ve	  og	  Vel	  ønsker	  ikke	  at	  fortsætte	  undervisningsrækken	  hos	  Blåkilde	  
Efterskole,	  idet	  vi	  er	  af	  den	  opfattelse,	  at	  skolen	  nu	  er	  i	  stand	  til	  selv	  at	  stå	  for	  hele	  forløbet.	  
Dog	  vil	  Logen	  til	  Havørredens	  Ve	  og	  Vel	  fortsat	  stå	  til	  rådighed	  med	  råd	  og	  vejledning	  i	  den	  
udstrækning,	  skolen	  finder	  behov	  for.	  Ligeledes	  vil	  vi	  også	  stille	  2	  rugekasser	  til	  rådighed	  for	  
skolen.	  
	  

	  
Fra	  Dansk	  Fritidsfiskerforbunden	  sender	  formanden	  denne	  hilsen:	  

Hej	  Knud!	  (og	  vel	  også	  Lasse)	  

24.	  februar	  2014	  var	  vi	  på	  eftersyn	  af	  de	  to	  rugekasser	  med	  lakseæg.	  Det	  var	  for	  at	  se	  hvor	  
langt	  æggene	  var	  kommet	  i	  udvikling,	  så	  vi	  kunne	  
bedømme	  på	  hvilket	  tidspunkt,	  klækningen	  ville	  
ske,	  af	  hensyn	  til	  skolens	  elever,	  der	  gerne	  skulle	  
være	  med	  når	  vi	  lukkede	  yngelen	  ud.	  Vi	  kunne	  
tydelig	  se	  yngelen	  inde	  i	  ægget,	  så	  de	  klækkes	  nok	  i	  
løbet	  af	  en	  uges	  tid.	  De	  skal	  så	  have	  en	  tre	  uger	  til	  at	  
fortære	  blommesækken,	  hvorefter	  de	  bliver	  det,	  vi	  
kalder	  svømmende	  og	  kan	  lukkes	  ud.	  Der	  går	  nok	  
en	  måneds	  tid	  før	  de	  er	  klar.	  Som	  man	  kan	  se	  på	  
billedet,	  er	  der	  enkelte	  døde	  æg.	  Vi	  har	  med	  vilje	  
ikke	  fjernet	  dem,	  da	  det	  ikke	  lader	  til	  at	  give	  problemer	  for	  de	  omkringliggende	  æg.	  Det	  	  	  lader	  
til,	  at	  blive	  et	  af	  de	  bedste	  år	  i	  Blåkilde,	  måske	  et	  tab	  på	  5%.	  Når	  man	  tænker	  på,	  at	  det	  er	  æg,	  
der	  er	  befrugtet	  ude	  ved	  vandløbet	  og	  har	  fulgt	  vandløbets	  temperatur	  og	  vilkår	  igennem	  hele	  
rugeperioden	  ser	  det	  lovende	  ud.	  	  
Og	  så	  kom	  dagen!	  
Den	  9.	  april	  2014	  kom	  så	  dagen,	  hvor	  vi	  kunne	  lukke	  op	  for	  udsvømningshullerne	  i	  begge	  
rugekasser.	  	  
Elever	  fra	  Blåkilde	  Efterskole	  med	  lærer	  Peter	  Dahl	  fik	  en	  kort	  gennemgang	  af	  dette	  års	  
resultater	  i	  de	  2	  rugekasser.	  Ligesom	  de	  naturligvis	  også	  fik	  lejlighed	  til	  at	  se	  de	  små,	  nye	  laks	  
inden	  der	  blev	  lukket	  op	  for	  rugekasserne,	  så	  fiskene	  selv	  kunne	  forlade	  kasserne	  når	  de	  fandt	  
tidspunktet	  gunstigt.	  
Det	  endelige	  resultat	  er,	  at	  ca.	  3.800	  nye	  laks	  nu	  er	  i	  færd	  med	  at	  ”besætte”	  Blåkilde	  
Møllebæk,	  og	  forhåbentlig	  vender	  en	  god	  del	  af	  dem	  tilbage	  for	  at	  gyde	  i	  bækken	  om	  3-‐4	  år.	  	  

	  
Udover	  elever	  fra	  Blåkilde	  Efterskole	  samt	  nogle	  lokale	  interesserede,	  var	  der	  også	  mødt	  en	  
delegation	  op	  fra	  Old-‐Boys	  klubben	  i	  Herning	  Sportsfiskerforening.	  
3.	  oktober	  2014	  blev	  der	  foretaget	  en	  bestand-‐analyse	  af	  Søren	  Larsen,	  DCV.	  	  
Knud	  Pedersen	  siger:	  
Logen	  til	  Havørredens	  Ve	  og	  Vel	  ønsker	  ikke	  at	  fortsætte	  undervisningsrækken	  hos	  Blåkilde	  
Efterskole,	  idet	  vi	  er	  af	  den	  opfattelse,	  at	  skolen	  nu	  er	  i	  stand	  til	  selv	  at	  stå	  for	  hele	  forløbet.	  
Dog	  vil	  Logen	  til	  Havørredens	  Ve	  og	  Vel	  fortsat	  stå	  til	  rådighed	  med	  råd	  og	  vejledning	  i	  den	  
udstrækning,	  skolen	  finder	  behov	  for.	  Ligeledes	  vil	  vi	  også	  stille	  2	  rugekasser	  til	  rådighed	  for	  
skolen.	  
	  

	  
Fra	  Dansk	  Fritidsfiskerforbunden	  sender	  formanden	  denne	  hilsen:	  

Hej	  Knud!	  (og	  vel	  også	  Lasse)	  

Vi skal blive bedre 
til at skaffe vores 
føde fra havet 

Vi	  skal	  blive	  bedre	  til	  at	  skaffe	  vores	  føde	  fra	  havet	  	  
-af	  Bruno	  Müller	  
Der	  foregår	  en	  stor	  udvikling	  med	  at	  høste	  tang,	  -‐	  og	  man	  sigter	  ligefrem	  på	  udviklingen	  med	  
at	  lave	  Tangskove	  og	  udbygge	  muslingefarme.	  
	  

	  	  	   	  	   	  	     	  
	  
Disse	  projekter	  vil	  uden	  tvivl	  kunne	  udvikles	  endnu	  større	  langs	  de	  danske	  kyster.	  
Man	  kan	  evt.	  forudse	  at	  denne	  erhvervsmæssige	  produktion	  kan	  fremkalde	  protester	  fra	  
Grønne	  foreninger,-‐	  især	  	  Dansk	  Naturfredningsforening.	  
Ligeledes	  er	  en	  af	  aktiviteterne	  jo	  også	  fritidsfiskeriet,-‐	  hvor	  det	  hele	  afhænger	  af	  hvilke	  
afstande	  fra	  kysten	  at	  der	  gives	  tilladelse	  til.	  
Vi	  har	  tidligere	  her	  i	  bladet	  præsenteret	  ”Høstmaskiner	  til	  Hav´s”	  og	  forventer	  en	  udvikling	  
hvor	  vi	  kan	  se	  lige	  nu	  at	  Hjarnø	  er	  en	  stor	  dyrker	  af	  tang.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Tang	  er	  efterhånden	  blevet	  en	  attraktiv	  handelsvare,-‐	  som	  der	  for	  tiden	  accelererer	  med	  10%	  
årlig	  og	  her	  kan	  vi	  kigge	  på	  produktionen	  i	  Asien,-‐	  der	  står	  alene	  for	  99%.	  
	  

	   	  
	  
I	  disse	  projekter	  og	  forsøg,-‐	  kan	  vi	  ikke	  se	  bort	  fra	  	  er	  der	  ligeledes	  er	  sidegevinster	  for	  vores	  
miljø!	  Det	  ved	  at	  man	  på	  denne	  måde,-‐	  når	  man	  	  endda	  tager	  muslingefarme	  med	  !	  Så	  vil	  det	  
medføre	  en	  ret	  stor	  rensning	  af	  vore	  farvande!	  
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Fiskeri på grænsen
-af Henning Andersen 
Foto: Solveig Nørgaard

Det var Tv-serien ”1864”, der i efter-
året inspirerede til at høre, hvordan det 
egentlig er at fiske på Flensborg Fjord, 
og om der stadig ”fyger ugræs over 
hegnet”, som det hedder i den gam-
le nederlagssang: ”Det haver så nyeli-
gen regnet”. Apropos regn, så var der i 
øvrigt i den periode masser af regn og 
blæst - Vendsyssel nærmest druknede 
- så det var lidt besværligt, at finde en 
dag med vejr til en lille sejltur. Men vi 
fik ved hjælp af Bent Alnor fat i Hend-
rig Hansen, hvis jolle ligger ved Alnor 
Strand – Bent mener dog ikke stedet er 
opkaldt efter ham!

Sejltur på Nybøl Nor
Her ved en lille anløbsbro og stejleplads 
holder 10-11 fritidsfiskere til. Hendrig er 
pladsmand og en af dem, han holder 
styr på, er Per Lemann Jakobsen. For at 
vi alle kunne være i samme båd, havde 
Per tilbudt, at vi kunne sejle i hans lyst-
båd - det gode skib ”Lærke” af Egern-
sund. Det er en ombygget fiskekutter, 
der ligger i Egernsund Havn. Så for at 
komme ud på Flensborg Fjord skal vi 
igennem Egernsundbroen, som kun åb-
ner klokken hel. Og klokken var netop 
10:00, da vi fik smidt fortøjningerne, så 
i stedet for at sejle til grænsen, tog vi 
en rundtur på Nybøl Nor. En herlig tøf-
tøf lyd fra Callesen-motoren bragte os 

rundt i farvandet her nord for broen. 
Og selv om det var godt op ad formid-
dagen, var adskillige fritidsfiskere sta-
dig i gang, blandt andre John Greger-
sen, som denne dag havde 10 skrubber. 
Ellers står den på ål, skrubber, rødspæt-
ter og torsk. På det seneste er der be-
gyndt at komme mørksej. De er lettest 
at fange i Noret, hvorimod store torsk 
skal fanges længere udad i fjorden.

Hendrigs fiskeri
Hendrig fisker faktisk kun med ruser, 
som han selv syr og reparerer – også 
for andre. Huller bliver ikke bare rimpet 

sammen, men syet efter alle kunstens 
regler. En finesse er, at åbningen i den 
bagerste kalv laver han ekstra bred. Så 
er det lettere at ryste tang og krabber 
ud, og selvfølgelig også de større fisk. 
Han er stolt af sin lille jolle: ”Om der så 
er en brandstorm, så kommer der ikke 
en dråbe vand ind”. Pers limbojolle var 
kommet på land.
I gamle dage måtte Hendrig gerne fi-
ske på tyskersiden, idet han havde et 
såkaldt fiskepas til at vise frem til myn-
dighederne. Det foregik i begyndelsen 
med tjærede bomuldsgarn og hånd-
vod. Men det blev forbudt for fritids-

Bred åbning i bagerste kalv

Det gode skib ”Lærke”

Pladsmanden med Tyskland i baggrunden
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fiskere for mange år siden. Og politi-
båden patruljerer stadig et par gange 
om dagen. Men Hendrig fanger nu og-
så fisk nok på danskersiden i sine 6 ru-
ser lidt indad i fjorden. Men han fisker 
nu alligevel i udlandet - I Grækenland! 
Han har de seneste 26 år været på Kos 
to gange om året. Her er han kommet 
til at lære de lokale fiskere at kende og 
tager med dem på langlinefiskeri efter 
tun og sværdfisk. Hvad med sproget? 
Ja, det foregår på tysk. Sønderjyder kan 
jo tysk, og grækerne har arbejdet i Tysk-
land og lært det dèr.
Tilbage i Egernsund
Ellers kommer der rigtig mange tyske 

stangfiskere op for at fiske, især efter 
havørred i Noret. Men sommerhusud-
lejerne ”glemmer” tit at fortælle dem, 
at der kræves licens til fiskeri i Danmark. 
Det fine fiskevand er også kommet Dan 
Jørgensen for øre, så Nybøl Nor er, er 
med i hans visioner om at gøre det til 
garnfrit område for erhvervs- og bier-
hvervsfiskere.

Tilbage i Egernsund inviterede Per på 
en lille gewesen nede i kahytten, hvor 
snakken gik om grænselandet og kri-
gene. ”1864” burde være lavet her på 
Dybbøl og ikke i Tjekkiet, mente Hend-
rig. Begge hans bedstefædre havde væ-
ret med i 1. verdenskrig. Den ene blev 

aldrig menneske igen på grund af gift-
gas. Og så en i dobbelt forstand græn-
seoverskridende vittighed om 2. ver-
denskrig: Hvorfor har tyskerne altid 
cykler med til Danmark? --- Jo, de hu-
sker, at de måtte gå hjem i 45!!

Flåtang
Den helt rigtige som ligger godt i hånden.

Ergonomisk udført med afrundede kanter 
og skråtskårne kæber

Tyge Nielsen · Haslevvej 6 · 4100 Ringsted · Tlf. 20 81 52 46
www.tygenielsen.dk

FRITIDSFISKER 
SE HER:

•  Bruges til fladfisk, havtaske, 
pighaj, ål osv.

•  Uundværlig for profes-
sionelle og fritidsfiskere

• Designet af fiskehandlere

• Dansk fabrikation

• Håndlavet i rustfrit stål

Fås i 2 størrelser:
  • 20 mm kæber
  • 40 mm kæber

Tilbage i Egernsund

John kom lige forbi
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• PMU

Snedkeriet
Danmade

Tlf. 96780060

Totalløsninger til alle rum i Deres bolig.
Lad os kigge forbi i vores veludstyrede gardinbus.

Gardinbussen
Hjørring-Frederikshavn

98 43 11 88
Hjørringvej 237, Frederikshavn

www.gardinmanden.dk

Maritim Historisk Forening
Frederikshavn

Tlf. 98 42 05 00

Rønnerhavnen
Frederikshavn

Tlf. 98 43 10 88

GLASEKSPERTEN

Frederikshavn
Tlf. 98 42 42 88

ELLING TAGMALING ApS
Tlf. 98 48 02 70 - 40 51 48 35

”Genoplivning af druknet - anno 1780”
Indsendt af et medlem!
 
”Politisk lommebog til hvermands 
brug i daglige forefaldende haandte-
ringer, samt modebog”
Udgivelser: Simmelklær, Amagertorv 
48, Kjøbenhavn - 1780 - 104 sider.
En nyttig håndbog, der indeholder 
alt, hvad der er værd at vide!

 Under afsnittet om Førstehjælp står 
følgende:
...Hvis man finder en druknet skal man 
lægge ham på venstre side, tage de 
våde klæder af ham og bedække ham 
på venstre side, med tørre sengeklæ-
der eller et hestedækken, hvorefter 
man gnider, børster eller skurer hans 

hoved, bryst og fodsaaler, især om-
kring hjerte og ribben.
Man holder derefter et gennemskaa-
ret løg eller et stykke peberrod op un-
der næsen paa den druknede og der-
efter blæses tobaksrøg fra en pibe el-
ler snustobak fra en fjederving op i 
hans næse.
Så aabner man hans mund, renser den 
med fingrene for skar og slim og blæ-
ser frisk tobaksrøg ind i munden me-
dens den anden gnider hans bryst.
Hvis ikke dette virker kan man benyt-
te et kraftigt middel, nemlig at blæse 
tobaksrøg op i endetarmen paa ham - 
dette sker dog lettest ved hjælp af et 
rør eller en pibe...

Redaktøren gen-
nemlæste dette et 
par gange, og det 
var oplagt og eg-
net til bladet! Så-
dan!
Dog sidder han 
med et par ting 
han grubler over!
 Der var åbenbart ikke så meget risiko 
ved tobak den gang!
Der var heller ikke fortalt hvilken dia-
meter det rør skulle have,- som skulle 
op i ”Bagklappen”?

Bruno

	  
Indsendt	  af	  et	  medlem!	  
	  "	  Genoplivning	  af	  druknet	  -	  anno	  1780"	  
"Politisk	  lommebog	  til	  hvermands	  brug	  i	  daglige	  forefaldende	  haandteringer,	  samt	  modebog"	  
Udgivelser:	  Simmelklær,	  Amagertorv	  48,	  Kjøbenhavn	  -‐	  1780	  -‐	  104	  sider.	  
En	  nyttig	  håndbog,	  der	  indeholder	  alt,	  hvad	  der	  er	  værd	  at	  vide!	  
	  

Under	  afsnittet	  om	  Førstehjælp	  står	  følgende:	  
...Hvis	  man	  finder	  en	  druknet	  skal	  man	  lægge	  ham	  på	  venstre	  side,	  tage	  de	  våde	  klæder	  af	  ham	  og	  bedække	  
ham	  på	  venstre	  side,	  med	  tørre	  sengeklæder	  eller	  et	  hestedækken,	  hvorefter	  man	  gnider,	  børster	  eller	  
skurer	  hans	  hoved,	  bryst	  og	  fodsaaler,	  især	  omkring	  hjerte	  og	  ribben.	  
Man	  holder	  derefter	  et	  gennemskaaret	  løg	  eller	  et	  stykke	  peberrod	  op	  under	  næsen	  paa	  den	  druknede	  og	  
derefter	  blæses	  tobaksrøg	  fra	  en	  pibe	  eller	  snustobak	  fra	  en	  fjederving	  op	  i	  hans	  næse.	  
Så	  aabner	  man	  hans	  mund,	  renser	  den	  med	  fingrene	  for	  skar	  og	  slim	  og	  blæser	  frisk	  tobaksrøg	  ind	  i	  
munden	  medens	  den	  anden	  gnider	  hans	  bryst.	  
Hvis	  ikke	  dette	  virker	  kan	  man	  benytte	  et	  kraftigt	  middel,	  nemlig	  at	  blæse	  tobaksrøg	  op	  i	  endetarmen	  paa	  
ham	  -‐	  dette	  sker	  dog	  lettest	  ved	  hjælp	  af	  et	  rør	  eller	  en	  pibe...	  
	  
Redaktøren	  gennemlæste	  dette	  et	  par	  gange,	  og	  det	  var	  oplagt	  og	  egnet	  til	  bladet!	  Sådan!	  
Dog	  sidder	  han	  med	  et	  par	  ting	  han	  grubler	  over!	  
	  Der	  var	  åbenbart	  ikke	  så	  meget	  risiko	  ved	  tobak	  den	  gang!	  
Der	  var	  heller	  ikke	  fortalt	  hvilken	  diameter	  det	  rør	  skulle	  have,-	  som	  skulle	  op	  i	  ”Bagklappen”?	  
Bruno	  
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Skriv fra din lokalforening!
Til Bladet ….eller www.fritidsfiskerforbundet.dk 

Bladet
Et blad hvis største formål er at give sine 
ideer videre til andre.
Men jeg har så meget brug for jeres 
hjælp med at lave bladet.
Med det mener jeg,- at jeg gerne vil 
have nogle flere indlæg til bladet.                                                     
Så det bliver et blad med indflydelse af 
alle!

Kom med jeres idéer,- opskrifter og ak-
tiviteter  man går og laver i lokalfor-
eningerne,- eller andet!. 
Giv jeres viden videre,- og som sagt kan 
sådan et blad som vores, kun køre end-
nu bedre hvis medlemmerne vil hjælpe.
Så nu prøver vi at se om du har lyst til at 
være endnu mere med! 

Hjemmesiden
Skal vores hjemmeside have lidt mere 
gødning? Så skriv til mig!
Inden længe vil du se en omfattende re-
noveret Hjemmeside, - som webmaste-
ren Palle Thomsen laver!
INDHOLDET! Det redigerer jeg!  
Der er stof der modtages til bladet og 
som er meget pladskrævende!
Det bliver af redaktionen med hen-
visning,- lagt på vores Hjemmeside.                                             
MEN! Jeg opfordrer medlemmerne til 
at komme med endnu mere stof!
Dette betyder, at I selv har indflydelse 
på hvad der vil kunne lægges ind på je-
res hjemmeside!
Bruno Müller

1515

Oplev DK’s største  
permanente bådudstilling 

i Lunderskov eller på

www.boges.dk
Altid over 500 både,  
påhængsmotorer og  
bådtrailere på lager

Brug forbundets fane!

Til festlige og måske mindre festlige lej-
ligheder er det vigtigt at alle - og især 
lokalforeningerne markerer sig med 
Dansk Fritidsfiskerforbund fane.
 
 Kontakt 

 Bent Alnor 
 Lundgårdsvej 10, 
 6010 Sønderborg
 Tlf. 20 48 83 50, 

 Mail: 
 lundsgaardsvej10@gmail.com 

Han sørger for at lave en aftale om hvordan du får fremsendt fanen.

Myterne 
Der er udtryk for undskyldninger for ikke at bruge vesten.
Undskyldninger som i værste tilfælde kan få en fatal udgang.

MYTE 
Folk drukner kun i vintermånederne, når 
vandet er koldt! FALSK
Fakta: Faktisk drukner de fleste i som-
merhalvåret, selvom vandet på dette 
tidspunkt er varmere. Og på den årstid 
hjælper vesten allermest.

Myter om brug af  
redningsvesten

FRITIDSFISKEREN
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FRITIDSFISKER! SE VORES GREJ TIL FRITIDSFISKERI! 
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Fanges der mange Havbars?
-af Bruno Müller

Til Hovedbestyrelsesmødet havde for-
manden fremsendt til medlemmerne at 
der var rettet henvendelse om stilling-
tagen til antal Havbars der måtte hjem-
tages pr. mand under fiskeri.
Dette ville man kort drøfte i §-7 Udval-
get.
Bladet har undersøgt i DTU Aqua om 
det er et relevant spørgsmål og om det 
har omfattende interesse for vore med-
lemmer, - og nedenstående statistik fra 
Nøglefiskerne giver et samlet billede af 
den ringe fangstmængde af Havbars!

FAKTA:
Størst kendte fangede Havbars er på 3.5 
kg! Fanget i Holbæk

Ligeledes har vi rettet henvendelse til 
formanden om hvordan stillingtagende 
blev og det var som nedenstående af-
klaret med formandens svar!
-På vegne af Varde å Ho bugt fritidsfi-
skerne protesterede vi på paragraf- 7 
mødet, med følgende indsigelse; 

Der er så få fritidsfiskere i Danmark, 
som har interesse i Hav Bars, det vil der-
for være ligegyldigt om de lander 2 el-
ler flere Hav Bars, da dette ikke vil have 
nævneværdig betydning for dens fort-
satte eksistens.

Fanges	  der	  mange	  Havbars?	  
-‐af	  Bruno	  Müller	  
Til	  Hovedbestyrelsesmødet	  havde	  formanden	  fremsendt	  til	  medlemmerne	  at	  der	  var	  rettet	  
henvendelse	  om	  stillingtagen	  til	  antal	  Havbars	  der	  måtte	  hjemtages	  pr.	  mand	  under	  fiskeri.	  
Dette	  ville	  man	  kort	  drøfte	  i	  §-‐7	  Udvalget.	  
Bladet	  har	  undersøgt	  i	  DTU	  Aqua	  om	  det	  er	  et	  relevant	  spørgsmål	  og	  om	  det	  har	  omfattende	  
interesse	  for	  vore	  medlemmer,	  -‐	  og	  nedenstående	  statistik	  fra	  Nøglefiskerne	  giver	  et	  samlet	  
billede	  af	  den	  ringe	  fangstmængde	  af	  Havbars!	  
	  

	  	  	  	  FAKTA:	  Størst	  kendte	  fangede	  Havbars	  er	  på	  3.5	  kg!	  Fanget	  i	  Holbæk	  
	  
År	   Lokalitet	   Redskab	   Fangst	  per	  

fangstenhed	  
2006	   Isefjord	  og	  Roskilde	  

fjord	  
garn	   0,6	  

2012	   Østvendte	  fjorde	   ruser	   0,3	  
2012	   Nordlig	  Kattegat	   ruser	   0,2	  
	  
Ligeledes	  har	  vi	  rettet	  henvendelse	  til	  formanden	  om	  hvordan	  stillingtagende	  blev	  og	  det	  var	  som	  
nedenstående	  afklaret	  med	  formandens	  svar!	  
-På	  vegne	  af	  Varde	  å	  Ho	  bugt	  fritidsfiskerne	  protesterede	  vi	  på	  paragraf-	  7	  mødet,	  med	  følgende	  
indsigelse;	  	  
Der	  er	  så	  få	  fritidsfiskere	  i	  Danmark,	  som	  har	  interesse	  i	  Hav	  Bars,	  det	  vil	  derfor	  være	  ligegyldigt	  
om	  de	  lander	  2	  eller	  flere	  Hav	  Bars,	  da	  dette	  ikke	  vil	  have	  nævneværdig	  betydning	  for	  dens	  
fortsatte	  eksistens.	  

	  

  

	  

År Lokalitet Redskab Fangst per fangstenhed

2006 Isefjord og Roskilde fjord garn 0,6

2012 Østvendte fjorde ruser 0,3

2012 Nordlig Kattegat ruser 0,2

HUSK! ÅRSMØDET 2015
Den 14. marts 2015, Kl. 10.00 
på Restaurant Orkidé Dania i Mariager
 – dagsorden udsendes

Forslag eller ændringer til dagsorden skal være formanden i 
hænde senest 14 dage før Årsmødet.  

Hilsen Arne

Fra tidligere Årsmøde i Forbundet

	  

	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  

                  HUSK! ÅRSMØDET 2015 

        Den 14. marts 2015 i Mariager 
                               - dagsorden udsendes 

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Fra	  tidligere	  Årsmøde	  i	  Forbundet	  
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Der er mange gåder omkring 
ålens færden! 

      

- af Bruno Müller   

Vi ved nogenlunde deres vandringer og 
hvorfor de gør det, -samt hvor store de 
kan blive!
Eksempelvis blev der i 1997 fanget en ål 
på 124 cm og 3,8 kg i en mose ved Tøl-
løse på Sjælland,- som vakte noget op-
sigt! Ligeledes for at blive herhjemme! 
En normal voksen ål kan blive 60-80 
centimeter lang, men under særlige for-
hold kan den blive helt op til 150 centi-
meter.   

Bemærkelsesværdige oplysnin-
ger om ålens alder!
Men aldersmæssigt dukker der oplys-
ninger op der er utroligt overraskende!
Nogen påstår at den ældste kendte ål 
var ”Putte”!
Putte som levede i 88 år, ankom som 
glasål til en svensk familie der havde 
fanget den i 1863 og hvor efter den 
havde en tilværelse i et ”selskabsakva-
rium”,- men i 1938 blev den afleveret til 
Helsingborg Museum.
Efter en usædvanlig lang levetid slutte-
de den sine dage her på museet i 1951!
 
Det var kendt i Sverige at man i gamle 
dage havde ål gående i deres drikke-
vandsbrønde!
Den kunne opholde sig i en brønd i 
utroligt mange år,- og hvor den gjorde 
gavn ved at den udryddede snegle, or-
me o.s.v..
Også her er der folk der mener at en så-
dan krabat kunne blive ca. 100 år.
Også på den anden side af jordkloden,- 
nemlig i  New Zealand er der fundet ål 
op til 100 år! Der har man ligeledes haft 
ål i et akvarium.

Her i landet er vi mere behersket med 
at berette om ålens alder,- men allige-
vel har vi kendskab til ål der bliver op til 
højst 25 år gamle!

Stammer verdens ældste ål fra 
Sverige?
Noget kan der måske være om at ålen 
kan have en lang levealder! For i så fald 
er det er lidt af en sensation i Sverige,- 
med en nulevende ål på hele 152 år!
I den lille svenske by der hedder Brante-
vik, skal vi måske finde den største sen-
sation med hensyn til en ål og dens le-
vealder!
Også denne,- måske verdens ældste,- 
har levet i en drikkevandsbrønd og kan 
dokumenteres at den mindst er 152 år 
gammel,- i det at den ankom i 1859 og  
hvor den lille ”Gubbe” Samuel Nilsson 
smed den ned i husets fem meter dybe 
brønd!. 
Efter sigende levede den stadig i 2011,- 
og hvis den stadig gør det er den 156 år 
gammel!
Gennem tiderne har man gjort sit bed-
ste og fundet ud af dens nøjagtige al-
der,-  og når ålen til den tid engang er 
død, vil forskerne ved at analysere dens 

øresten, nøjagtig kunne fastlægge dens 
høje alder !
         
Man har gennem årene taget billeder 
af ålen,- men desværre ville vi gerne her 
i bladet bringe et sådant billede!
Det har ikke været muligt,- men skulle 
der være læsere der venligst  kan hjæl-
pe med et sådant, -modtages det gerne 
til låns,- og så at vi må bringe det her i 
FRITIDSFISKEREN.

Der dukker stadig overraskende oplysninger op

Der	  er	  mange	  gåder	  omkring	  ålens	  færden!	  	  
Der	  dukker	  stadig	  overraskende	  oplysninger	  op	  

	  	  	  	  	   	  
-af	  Bruno	  Müller	  	  	  	  
Vi	  ved	  nogenlunde	  deres	  vandringer	  og	  hvorfor	  de	  gør	  det,	  -‐samt	  hvor	  store	  de	  kan	  blive!	  
Eksempelvis	  blev	  der	  i	  1997	  fanget	  en	  ål	  på	  124	  cm	  og	  3,8	  kg	  i	  en	  mose	  ved	  Tølløse	  på	  Sjælland,-‐	  som	  
vakte	  noget	  opsigt!Ligeledes	  for	  at	  blive	  herhjemme!En	  normal	  voksen	  ål	  kan	  blive	  60–80	  centimeter	  
lang,	  men	  under	  særlige	  forhold	  kan	  den	  blive	  helt	  op	  til	  150	  centimeter.	  	   	  

Bemærkelsesværdige	  oplysninger	  om	  ålens	  alder!	  
Men	  aldersmæssigt	  dukker	  der	  oplysninger	  op	  der	  er	  utroligt	  overraskende!	  
Nogen	  påstår	  at	  den	  ældste	  kendte	  ål	  var	  ”Putte”!	  
Putte	  som	  levede	  i	  88	  år,	  ankom	  som	  glasål	  til	  en	  svensk	  familie	  der	  havde	  fanget	  den	  i	  1863	  og	  hvor	  
efter	  den	  havde	  en	  tilværelse	  i	  et	  ”selskabsakvarium”,-‐	  men	  i	  1938	  blev	  den	  afleveret	  til	  Helsingborg	  
Museum.	  
Efter	  en	  usædvanlig	  lang	  levetid	  sluttede	  den	  sine	  dage	  her	  på	  museet	  i	  1951!	  

	  
Det	  var	  kendt	  i	  Sverige	  at	  man	  i	  gamle	  dage	  havde	  ål	  gående	  i	  deres	  drikkevandsbrønde!	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Den	  kunne	  opholde	  sig	  i	  en	  brønd	  i	  utroligt	  mange	  år,-‐	  og	  hvor	  den	  gjorde	  gavn	  ved	  at	  den	  udryddede	  
snegle,	  orme	  o.s.v..	  
Også	  her	  er	  der	  folk	  der	  mener	  at	  en	  sådan	  krabat	  kunne	  blive	  ca.	  100	  år.	  

Også	  på	  den	  anden	  side	  af	  jordkloden,-‐	  nemlig	  i	  	  New	  Zealand	  er	  der	  fundet	  ål	  op	  til	  100	  år!	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Der	  har	  man	  ligeledes	  haft	  ål	  i	  et	  akvarium,-‐	  hvor	  de	  er	  blevet	  op	  til	  	  mindst	  88	  år	  gammel.	  
Her	  i	  landet	  er	  vi	  mere	  behersket	  med	  at	  berette	  om	  ålens	  alder,-‐	  men	  alligevel	  har	  vi	  kendskab	  til	  ål	  
der	  bliver	  op	  til	  højst	  25	  år	  gamle!	  

Stammer	  verdens	  ældste	  ål	  fra	  Sverige?	  
Noget	  kan	  der	  måske	  være	  om	  at	  ålen	  kan	  have	  en	  lang	  levealder!	  For	  i	  så	  fald	  er	  det	  er	  lidt	  af	  en	  
sensation	  i	  Sverige,-‐	  med	  en	  nulevende	  ål	  på	  hele	  152	  år!	  

I	  den	  lille	  svenske	  by	  der	  hedder	  Brantevik,	  skal	  vi	  måske	  finde	  den	  største	  sensation	  med	  hensyn	  til	  
en	  ål	  og	  dens	  levealder!	  
Også	  denne,-‐	  måske	  verdens	  ældste,-‐	  har	  levet	  i	  en	  drikkevandsbrønd	  og	  kan	  dokumenteres	  at	  den	  
mindst	  er	  152	  år	  gammel,-‐	  i	  det	  at	  den	  ankom	  i	  1859	  og	  	  hvor	  den	  lille	  ”Gubbe”	  Samuel	  Nilsson	  smed	  
den	  ned	  i	  husets	  fem	  meter	  dybe	  brønd!.	  	  
Efter	  sigende	  levede	  den	  stadig	  i	  2011,-‐	  og	  hvis	  den	  stadig	  gør	  det	  er	  den	  156	  år	  gammel!	  

Gennem	  tiderne	  har	  man	  gjort	  sit	  bedste	  og	  fundet	  ud	  af	  dens	  nøjagtige	  alder,-‐	  	  og	  når	  ålen	  til	  den	  tid	  
engang	  er	  død,	  vil	  forskerne	  ved	  at	  analysere	  dens	  øresten,	  nøjagtig	  kunne	  fastlægge	  dens	  høje	  alder	  !	  

	  	  	  	  	  	  	  	   	  
Ål	  kan	  blive	  store	  og	  gamle	  

Man	  har	  gennem	  årene	  taget	  billeder	  af	  ålen,-‐	  men	  desværre	  ville	  vi	  gerne	  her	  i	  bladet	  bringe	  et	  sådant	  
billede!	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Det	  har	  ikke	  været	  muligt,-‐	  men	  skulle	  der	  være	  læsere	  der	  venligst	  	  kan	  hjælpe	  med	  et	  sådant,	  -‐
modtages	  det	  gerne	  til	  låns,-‐	  og	  så	  at	  vi	  må	  bringe	  det	  her	  i	  FRITIDSFISKEREN.	  
BM	  

	  

Der	  er	  mange	  gåder	  omkring	  ålens	  færden!	  	  
Der	  dukker	  stadig	  overraskende	  oplysninger	  op	  

	  	  	  	  	   	  
-af	  Bruno	  Müller	  	  	  	  
Vi	  ved	  nogenlunde	  deres	  vandringer	  og	  hvorfor	  de	  gør	  det,	  -‐samt	  hvor	  store	  de	  kan	  blive!	  
Eksempelvis	  blev	  der	  i	  1997	  fanget	  en	  ål	  på	  124	  cm	  og	  3,8	  kg	  i	  en	  mose	  ved	  Tølløse	  på	  Sjælland,-‐	  som	  
vakte	  noget	  opsigt!Ligeledes	  for	  at	  blive	  herhjemme!En	  normal	  voksen	  ål	  kan	  blive	  60–80	  centimeter	  
lang,	  men	  under	  særlige	  forhold	  kan	  den	  blive	  helt	  op	  til	  150	  centimeter.	  	   	  

Bemærkelsesværdige	  oplysninger	  om	  ålens	  alder!	  
Men	  aldersmæssigt	  dukker	  der	  oplysninger	  op	  der	  er	  utroligt	  overraskende!	  
Nogen	  påstår	  at	  den	  ældste	  kendte	  ål	  var	  ”Putte”!	  
Putte	  som	  levede	  i	  88	  år,	  ankom	  som	  glasål	  til	  en	  svensk	  familie	  der	  havde	  fanget	  den	  i	  1863	  og	  hvor	  
efter	  den	  havde	  en	  tilværelse	  i	  et	  ”selskabsakvarium”,-‐	  men	  i	  1938	  blev	  den	  afleveret	  til	  Helsingborg	  
Museum.	  
Efter	  en	  usædvanlig	  lang	  levetid	  sluttede	  den	  sine	  dage	  her	  på	  museet	  i	  1951!	  

	  
Det	  var	  kendt	  i	  Sverige	  at	  man	  i	  gamle	  dage	  havde	  ål	  gående	  i	  deres	  drikkevandsbrønde!	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Den	  kunne	  opholde	  sig	  i	  en	  brønd	  i	  utroligt	  mange	  år,-‐	  og	  hvor	  den	  gjorde	  gavn	  ved	  at	  den	  udryddede	  
snegle,	  orme	  o.s.v..	  
Også	  her	  er	  der	  folk	  der	  mener	  at	  en	  sådan	  krabat	  kunne	  blive	  ca.	  100	  år.	  

Også	  på	  den	  anden	  side	  af	  jordkloden,-‐	  nemlig	  i	  	  New	  Zealand	  er	  der	  fundet	  ål	  op	  til	  100	  år!	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Der	  har	  man	  ligeledes	  haft	  ål	  i	  et	  akvarium,-‐	  hvor	  de	  er	  blevet	  op	  til	  	  mindst	  88	  år	  gammel.	  
Her	  i	  landet	  er	  vi	  mere	  behersket	  med	  at	  berette	  om	  ålens	  alder,-‐	  men	  alligevel	  har	  vi	  kendskab	  til	  ål	  
der	  bliver	  op	  til	  højst	  25	  år	  gamle!	  

Stammer	  verdens	  ældste	  ål	  fra	  Sverige?	  
Noget	  kan	  der	  måske	  være	  om	  at	  ålen	  kan	  have	  en	  lang	  levealder!	  For	  i	  så	  fald	  er	  det	  er	  lidt	  af	  en	  
sensation	  i	  Sverige,-‐	  med	  en	  nulevende	  ål	  på	  hele	  152	  år!	  

I	  den	  lille	  svenske	  by	  der	  hedder	  Brantevik,	  skal	  vi	  måske	  finde	  den	  største	  sensation	  med	  hensyn	  til	  
en	  ål	  og	  dens	  levealder!	  
Også	  denne,-‐	  måske	  verdens	  ældste,-‐	  har	  levet	  i	  en	  drikkevandsbrønd	  og	  kan	  dokumenteres	  at	  den	  
mindst	  er	  152	  år	  gammel,-‐	  i	  det	  at	  den	  ankom	  i	  1859	  og	  	  hvor	  den	  lille	  ”Gubbe”	  Samuel	  Nilsson	  smed	  
den	  ned	  i	  husets	  fem	  meter	  dybe	  brønd!.	  	  
Efter	  sigende	  levede	  den	  stadig	  i	  2011,-‐	  og	  hvis	  den	  stadig	  gør	  det	  er	  den	  156	  år	  gammel!	  

Gennem	  tiderne	  har	  man	  gjort	  sit	  bedste	  og	  fundet	  ud	  af	  dens	  nøjagtige	  alder,-‐	  	  og	  når	  ålen	  til	  den	  tid	  
engang	  er	  død,	  vil	  forskerne	  ved	  at	  analysere	  dens	  øresten,	  nøjagtig	  kunne	  fastlægge	  dens	  høje	  alder	  !	  

	  	  	  	  	  	  	  	   	  
Ål	  kan	  blive	  store	  og	  gamle	  

Man	  har	  gennem	  årene	  taget	  billeder	  af	  ålen,-‐	  men	  desværre	  ville	  vi	  gerne	  her	  i	  bladet	  bringe	  et	  sådant	  
billede!	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Det	  har	  ikke	  været	  muligt,-‐	  men	  skulle	  der	  være	  læsere	  der	  venligst	  	  kan	  hjælpe	  med	  et	  sådant,	  -‐
modtages	  det	  gerne	  til	  låns,-‐	  og	  så	  at	  vi	  må	  bringe	  det	  her	  i	  FRITIDSFISKEREN.	  
BM	  

	  

Ål kan blive store og gamle

Verdens mærkelige fisk!

	  
	  
	  
   Verdens mærkelige fisk 
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Redaktøren mener!
Fødevareminister Dan Jørgen-
sens udmelding efter konferen-
cen i Vejle!

De konkrete initiativer for det rekreati-
ve fiskeri
- mest målrettet til sportsfiskerne!

- af Bruno Müller

Fødevareminister Dan Jørgensens Hand-
lingsplan har ikke ramt retfærdigt!
Ministeren kalder det for ”De seks 
punkter”, - og jeg må undres over, at i 
mine øjne er de stort set ”vel tilrette-
lagt” for Dansk Sportsfiskerforbund!

Konference var et godt
og savnet initiativ!
I Sensommeren i år nåede et positivt og 
sjældent initiativ ud i kredsene omkring 
det rekreative fiskeri, - i det at Fødeva-
reministeren inviterede en større for-
samling til debat om vores hobby.
Det var ikke kun organisationernes be-
styrelser, der var inviteret til Munke-
bjerg Hotel ved Vejle! Alle kunne del-
tage!
Til konferencen var det tydeligt, at mi-
nisteren ligeledes også havde 
inviteret ”Alle” menige medlemmer 
med.
Det var overraskende flot af ministeren, 
at alle havde hans bevågenhed, - også 
at disse kunne inddrages i debatten, - 
som vel nok de fleste var positive over 
for og medbragte forventninger til re-
sultatet af mødet.
Vi ved, at andre lever af at fiske, - og 
nogle delvis!

Derfor kan det være en svær balance-
akt for ministeren at sikre, at vi, der har 
det som hobby, kan være i stue med al-
le!
Men stor ros til ministeren for hans en-
gagement for forbedring for det rekre-
ative 
fiskeri.

Når man har været til en del konferen-
cer og kommer med ens positive hold-
ning, - så skal det huskes, at der altid er 
risikoen for, at det ikke er alt, der ender 
som i eventyrene! 
Men det er jo hensigten, at dette ikke 
er et eventyr, og at virkeligheden helst 
skal  stå mål med vore ønsker, og at der 
tilgodeses alles hensigter med fiskeriet.

Ministeren tabte på point!
Visionen for lyst,- og fritidsfiskeriet, 
som ministeren udsendte efter konfe-
rencen, var en  skuffende udmelding  
fra ministeren, - desværre oven på den 
ros, der var berettiget for hans tiltag op 
til konferencen.
Og derfor er det med en hvis undren 
men nemt, at gennemskue hele denne 
”Skåltale”, som ministeren udbringer 
for sportsfiskerne!                                                                                                 
Ministeren er klar med seks konkrete 
initiativer, der stort set er koncentreret 
om hvad Dansk Sportsfiskerforbund har 
interesser i!

Alle ved, at der foregår 
ulovligt fiskeri!
Der er ikke noget nyt i at  begge fri-
tidsfiskerforbund kæmper en kamp om 
at komme ulovligt fiskeri med garn til 
livs, - og alligevel, når Dan Jørgensen 
skal nævne fritidsfiskerne i hans seks 
”handlingsinitiativer”, - så er det i ægte 
”Sportsfiskersprog”!
Og hvorfor?
Jeg troede, at ministeren var klogere! 
For nogen må jo ha´ hvisket noget i øret 
på ham om, at hvis fritidsfiskerne skulle 
nævnes, - så var teksten klar til udleve-
ring!

De seks ”Visionspunkter” taler 
sit tydelige sprog her!:
Nedenstående er udpluk fra de seks 
handlingspunkter i Ministerens vision. 
Læseren kan selv bedømme, om ikke 
kærligheden til sportsfiskerne ligger 
under det øgenavn, der er nævnt i me-
dierne, - Minister for Sportsfiskerne -, 
og at det måske passer rimeligt godt.
Til gavn for lystfiskeri efter havørred 
indføres…..
Til Geddefiskeriet i områder…. til  gavn 
for lystfiskeri….

Der vil i det nye Hav- og Fiskerifonds-
program blive prioriteret øgede mid-
ler til vandløbsrestaurering til gavn for 
vandmiljøet og selvreproducerende fi-
skebestande……..             

Der er nedsat en hurtigt-arbejdende 
taskforce, der skal se på udviklingen af 
lystfiskerturismen i Danmark. 

Og så lidt omtale af  
Fritidsfiskerne!
Styrket kontrol af det kystnære fiskeri 
betyder en periodevis fordobling af ind-
satsen målrettet ulovligt fiskeri i kyst-
nære områder……. 

Og så en moderat afslutning 
af de seks punkter!
Endnu flere rev bliver beskyttet i de ud-
lagte Natura 2000-områder. I 2015 be-
skyttes områder i Lillebælt, Sydfynske 
øhav, Stevns Rev, Horsens Fjord, Fyns 
Hoved, Æbelø, Havet ml. Romsø og 
Hindsholm og Nakskov Fjord. 

Det er for mange nok vanskeligt at star-
te det nye år i samarbejdets ånd! Men 
vi skal!
Efter denne ellers gode start med det 
rekreative fiskeris fremtidsudsigter er 
det min opfattelse, at problemet med 
vores minister nok er, at hans  velme-
nende vision, har det med at lamme en-
kelte organisationer, når  visionens pil 
peger for meget i én retning.

”Jeg er så glad for min nye jakke!”

Der	  er	  mange	  gåder	  omkring	  ålens	  færden!	  	  
Der	  dukker	  stadig	  overraskende	  oplysninger	  op	  

	  	  	  	  	   	  
-af	  Bruno	  Müller	  	  	  	  
Vi	  ved	  nogenlunde	  deres	  vandringer	  og	  hvorfor	  de	  gør	  det,	  -‐samt	  hvor	  store	  de	  kan	  blive!	  
Eksempelvis	  blev	  der	  i	  1997	  fanget	  en	  ål	  på	  124	  cm	  og	  3,8	  kg	  i	  en	  mose	  ved	  Tølløse	  på	  Sjælland,-‐	  som	  
vakte	  noget	  opsigt!Ligeledes	  for	  at	  blive	  herhjemme!En	  normal	  voksen	  ål	  kan	  blive	  60–80	  centimeter	  
lang,	  men	  under	  særlige	  forhold	  kan	  den	  blive	  helt	  op	  til	  150	  centimeter.	  	   	  

Bemærkelsesværdige	  oplysninger	  om	  ålens	  alder!	  
Men	  aldersmæssigt	  dukker	  der	  oplysninger	  op	  der	  er	  utroligt	  overraskende!	  
Nogen	  påstår	  at	  den	  ældste	  kendte	  ål	  var	  ”Putte”!	  
Putte	  som	  levede	  i	  88	  år,	  ankom	  som	  glasål	  til	  en	  svensk	  familie	  der	  havde	  fanget	  den	  i	  1863	  og	  hvor	  
efter	  den	  havde	  en	  tilværelse	  i	  et	  ”selskabsakvarium”,-‐	  men	  i	  1938	  blev	  den	  afleveret	  til	  Helsingborg	  
Museum.	  
Efter	  en	  usædvanlig	  lang	  levetid	  sluttede	  den	  sine	  dage	  her	  på	  museet	  i	  1951!	  

	  
Det	  var	  kendt	  i	  Sverige	  at	  man	  i	  gamle	  dage	  havde	  ål	  gående	  i	  deres	  drikkevandsbrønde!	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Den	  kunne	  opholde	  sig	  i	  en	  brønd	  i	  utroligt	  mange	  år,-‐	  og	  hvor	  den	  gjorde	  gavn	  ved	  at	  den	  udryddede	  
snegle,	  orme	  o.s.v..	  
Også	  her	  er	  der	  folk	  der	  mener	  at	  en	  sådan	  krabat	  kunne	  blive	  ca.	  100	  år.	  

Også	  på	  den	  anden	  side	  af	  jordkloden,-‐	  nemlig	  i	  	  New	  Zealand	  er	  der	  fundet	  ål	  op	  til	  100	  år!	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Der	  har	  man	  ligeledes	  haft	  ål	  i	  et	  akvarium,-‐	  hvor	  de	  er	  blevet	  op	  til	  	  mindst	  88	  år	  gammel.	  
Her	  i	  landet	  er	  vi	  mere	  behersket	  med	  at	  berette	  om	  ålens	  alder,-‐	  men	  alligevel	  har	  vi	  kendskab	  til	  ål	  
der	  bliver	  op	  til	  højst	  25	  år	  gamle!	  

Stammer	  verdens	  ældste	  ål	  fra	  Sverige?	  
Noget	  kan	  der	  måske	  være	  om	  at	  ålen	  kan	  have	  en	  lang	  levealder!	  For	  i	  så	  fald	  er	  det	  er	  lidt	  af	  en	  
sensation	  i	  Sverige,-‐	  med	  en	  nulevende	  ål	  på	  hele	  152	  år!	  

I	  den	  lille	  svenske	  by	  der	  hedder	  Brantevik,	  skal	  vi	  måske	  finde	  den	  største	  sensation	  med	  hensyn	  til	  
en	  ål	  og	  dens	  levealder!	  
Også	  denne,-‐	  måske	  verdens	  ældste,-‐	  har	  levet	  i	  en	  drikkevandsbrønd	  og	  kan	  dokumenteres	  at	  den	  
mindst	  er	  152	  år	  gammel,-‐	  i	  det	  at	  den	  ankom	  i	  1859	  og	  	  hvor	  den	  lille	  ”Gubbe”	  Samuel	  Nilsson	  smed	  
den	  ned	  i	  husets	  fem	  meter	  dybe	  brønd!.	  	  
Efter	  sigende	  levede	  den	  stadig	  i	  2011,-‐	  og	  hvis	  den	  stadig	  gør	  det	  er	  den	  156	  år	  gammel!	  

Gennem	  tiderne	  har	  man	  gjort	  sit	  bedste	  og	  fundet	  ud	  af	  dens	  nøjagtige	  alder,-‐	  	  og	  når	  ålen	  til	  den	  tid	  
engang	  er	  død,	  vil	  forskerne	  ved	  at	  analysere	  dens	  øresten,	  nøjagtig	  kunne	  fastlægge	  dens	  høje	  alder	  !	  

	  	  	  	  	  	  	  	   	  
Ål	  kan	  blive	  store	  og	  gamle	  

Man	  har	  gennem	  årene	  taget	  billeder	  af	  ålen,-‐	  men	  desværre	  ville	  vi	  gerne	  her	  i	  bladet	  bringe	  et	  sådant	  
billede!	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Det	  har	  ikke	  været	  muligt,-‐	  men	  skulle	  der	  være	  læsere	  der	  venligst	  	  kan	  hjælpe	  med	  et	  sådant,	  -‐
modtages	  det	  gerne	  til	  låns,-‐	  og	  så	  at	  vi	  må	  bringe	  det	  her	  i	  FRITIDSFISKEREN.	  
BM	  
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Ejvind Jensen
Lokalrepræsentant Kalø Vig 
i Dansk Fritidsfiskerforbund 

Fødevareminister Dan Jørgensens vi-
sion for lyst- og fritidsfiskeriet inde-
holder gode intentioner og en hand-
lingsplan med foreløbige 6 initiativer.                                                                                   
Desværre adresserer visionen eller 
handlingsplanen ikke væsentlige for-
hold, som for tiden er direkte skadelige 
for det rekreative fiskeri – herom lidt se-
nere.
Et af de seks initiativer er et hurtigt ar-
bejdende udvalg, der skal se på ud-
viklingen af lystfiskerturismen i Dan-
mark.  De øvrige forslag fokuserer 
især på flere fredningsbælter til gavn 
for havørreden og til glæde for lystfi-
skerne (foreløbig 3 områder udpeget, 
hvor garnfiskeriet begrænses). Ged-
defiskeriet får nu særstatus ved Sjæl-
land og Møn (alle gedder, der fanges, 
skal genudsættes til glæde for lystfi-
skerne og den trængte geddebestand).                                                     
Der indføres beskyttelse og reetable-
ring af stenrev (stop for bundslæben-
de redskaber), og der afsættes øge-
de midler til vandløbsrestaurering.                                                                                         
Endelig igangsættes et initiativ gående 
ud på styrkelse af kontrollen af det kyst-
nære fiskeri. 
Initiativerne vil give flere fisk til glæ-
de for alle udøvere af bl.a. det kyst-
nære fiskeri, men også fratagel-
se af urgamle rettigheder fra de er-
hvervs- og fritidsfiskere i de områ-
der, hvor der indføres begrænsninger.                                                                                                                                 
Yderligere er vejen banet for udvikling 
af lystfiskerturismen, og fremgangsmå-
den er nu afstukket for fremtiden, når 
man mangler yderligere plads til lystfi-
skerne og fisketurismen.
Det er en ”pose blandede bolscher”, der 
her serveres for os fritidsfiskere; nogle 
kan man lide, andre havde man helst 
undgået, men de følger med.
Det havde klædt Dan Jørgensen, og vil-
le have skabt begejstring hos fiskeriin-
teresserede, om han havde inkluderet 

spørgsmålene om skarv og sæl i relati-
on til det kystnære fiskeri i sine første 
handlingsplaner. Fredning er til tider 
berettiget, men fredning helt uden stil-
lingtagen til, hvornår de fredede arter 
har nået et bestandsniveau, hvor de ik-
ke er truede mere, er helt uacceptabelt, 
og er efter min mening udtryk for sjusk 
ved lovgivningsarbejdet. Opretholdelse 
af fredning af arter, som ikke længere 
er truede, og som lægger pres på andre 
arter og derved kan gøre disse til true-
de arter, er uansvarlig adfærd af politi-
kerne.
De helt urimelige bestande af skarv og 
sæl i de danske farvande er ødelæg-
gende for det kystnære fiskeri, og også 
for ferskvandsfiskeriet, hvor man finder 
skarv i åer og søer og sæl flere kilome-
tre oppe i åerne. Skarv og sæl vil også 
hæmme lystfiskerturismen. 
Dan Jørgensen skriver, at fremtidens 
regler skal udarbejdes i tæt samarbej-
de med organisationer og interessenter, 
der har fiskeriet tæt inde på livet. Det er 
vi glade for, men der ligger et større ar-
bejde med at få saneret den nuværende 
regeljungle. For mange af de indre dan-
ske farvande er der mange særregler, 
der trænger til en genovervejelse om 
deres berettigelse, og hvor det fortoner 
sig i det uvisse, hvorfor de eksisterer.                                                                                                   

Det ville have været en fin håndsræk-
ning til fiskeriets udøvere, hvis Dan Jør-
gensen havde inkluderet regelsanering 
som et af de første initiativer i sin hand-
lingsplan.
I det omfang vi skal til at dele pladsen 
med fisketurismen, så er vor grundhold-
ningen, at ”alle, som deltager, bidrager 
på lige vis”, eller med andre ord, alle, 
som har glæde af fiskeriet, skal bidrage 
til dets opretholdelse og udvikling, alt-
så turistfiskerne i denne her sammen-
hæng, men i øvrigt generelt…
Ved gennemlæsning af fødevaremini-
sterens materiale, der er fulgt med of-
fentliggørelsen af hans vision fremgår 
det tydeligt, at han forsøger at skabe 
vækst og nye arbejdspladser i ”Vand-
kantsdanmark”, og al ære og respekt 
for dette. 
Respekten for ham i fiskerkredse ville 
have fået et gevaldigt løft, hvis han hav-
de haft mod og mandshjerte nok til at 
tage fat i nogle af de alvorlige, eksiste-
rende problemer i fiskeriet (skarv, sæl, 
råstofindvinding, regeljungle m.m.fl.). 
Det så lovende ud, da vi blev inviteret 
til dialog og udveksling af ideer i Vejle 
i efteråret 2014, men vi må konstatere, 
at løbet nu er kørt, uden at han har be-
skæftiget sig med nogle af områdets 
fundamentale problemer. Skuffende!

Kommentarer til fødevareministerens 
vision for fremtidens lyst- og fritidsfiskeri
Kommentarer	  til	  fødevareministerens	  vision	  for	  fremtidens	  lyst-	  og	  fritidsfiskeri	  

	  
Ejvind	  Jensen	  
Lokalrepræsentant	  Kalø	  Vig	  i	  Dansk	  Fritidsfiskerforbund	  	  

	  

Fødevareminister	  Dan	  Jørgensens	  vision	  for	  lyst-‐	  og	  fritidsfiskeriet	  indeholder	  gode	  intentioner	  
og	  en	  handlingsplan	  med	  foreløbige	  6	  initiativer.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Desværre	  adresserer	  visionen	  eller	  handlingsplanen	  ikke	  væsentlige	  forhold,	  som	  for	  tiden	  er	  
direkte	  skadelige	  for	  det	  rekreative	  fiskeri	  –	  herom	  lidt	  senere.	  
Et	  af	  de	  seks	  initiativer	  er	  et	  hurtigt	  arbejdende	  udvalg,	  der	  skal	  se	  på	  udviklingen	  af	  
lystfiskerturismen	  i	  Danmark.	  	  De	  øvrige	  forslag	  fokuserer	  især	  på	  flere	  fredningsbælter	  til	  gavn	  
for	  havørreden	  og	  til	  glæde	  for	  lystfiskerne	  (foreløbig	  3	  områder	  udpeget,	  hvor	  garnfiskeriet	  
begrænses).	  Geddefiskeriet	  får	  nu	  særstatus	  ved	  Sjælland	  og	  Møn	  (alle	  gedder,	  der	  fanges,	  skal	  
genudsættes	  til	  glæde	  for	  lystfiskerne	  og	  den	  trængte	  geddebestand).	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Der	  indføres	  beskyttelse	  og	  reetablering	  af	  stenrev	  (stop	  for	  bundslæbende	  redskaber),	  og	  der	  
afsættes	  øgede	  midler	  til	  vandløbsrestaurering.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Endelig	  igangsættes	  et	  initiativ	  gående	  ud	  på	  styrkelse	  af	  kontrollen	  af	  det	  kystnære	  fiskeri.	  	  
Initiativerne	  vil	  give	  flere	  fisk	  til	  glæde	  for	  alle	  udøvere	  af	  bl.a.	  det	  kystnære	  fiskeri,	  men	  også	  
fratagelse	  af	  urgamle	  rettigheder	  fra	  de	  erhvervs-‐	  og	  fritidsfiskere	  i	  de	  områder,	  hvor	  der	  
indføres	  begrænsninger.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Yderligere	  er	  vejen	  banet	  for	  udvikling	  af	  lystfiskerturismen,	  og	  fremgangsmåden	  er	  nu	  afstukket	  
for	  fremtiden,	  når	  man	  mangler	  yderligere	  plads	  til	  lystfiskerne	  og	  fisketurismen.	  
Det	  er	  en	  ”pose	  blandede	  bolscher”,	  der	  her	  serveres	  for	  os	  fritidsfiskere;	  nogle	  kan	  man	  lide,	  
andre	  havde	  man	  helst	  undgået,	  men	  de	  følger	  med.	  
Det	  havde	  klædt	  Dan	  Jørgensen,	  og	  ville	  have	  skabt	  begejstring	  hos	  fiskeriinteresserede,	  om	  han	  
havde	  inkluderet	  spørgsmålene	  om	  skarv	  og	  sæl	  i	  relation	  til	  det	  kystnære	  fiskeri	  i	  sine	  første	  
handlingsplaner.	  Fredning	  er	  til	  tider	  berettiget,	  men	  fredning	  helt	  uden	  stillingtagen	  til,	  hvornår	  
de	  fredede	  arter	  har	  nået	  et	  bestandsniveau,	  hvor	  de	  ikke	  er	  truede	  mere,	  er	  helt	  uacceptabelt,	  og	  
er	  efter	  min	  mening	  udtryk	  for	  sjusk	  ved	  lovgivningsarbejdet.	  Opretholdelse	  af	  fredning	  af	  arter,	  
som	  ikke	  længere	  er	  truede,	  og	  som	  lægger	  pres	  på	  andre	  arter	  og	  derved	  kan	  gøre	  disse	  til	  
truede	  arter,	  er	  uansvarlig	  adfærd	  af	  politikerne.	  
De	  helt	  urimelige	  bestande	  af	  skarv	  og	  sæl	  i	  de	  danske	  farvande	  er	  ødelæggende	  for	  det	  kystnære	  
fiskeri,	  og	  også	  for	  ferskvandsfiskeriet,	  hvor	  man	  finder	  skarv	  i	  åer	  og	  søer	  og	  sæl	  flere	  kilometre	  
oppe	  i	  åerne.	  Skarv	  og	  sæl	  vil	  også	  hæmme	  lystfiskerturismen.	  	  
Dan	  Jørgensen	  skriver,	  at	  fremtidens	  regler	  skal	  udarbejdes	  i	  tæt	  samarbejde	  med	  organisationer	  
og	  interessenter,	  der	  har	  fiskeriet	  tæt	  inde	  på	  livet.	  Det	  er	  vi	  glade	  for,	  men	  der	  ligger	  et	  større	  
arbejde	  med	  at	  få	  saneret	  den	  nuværende	  regeljungle.	  For	  mange	  af	  de	  indre	  danske	  farvande	  er	  
der	  mange	  særregler,	  der	  trænger	  til	  en	  genovervejelse	  om	  deres	  berettigelse,	  og	  hvor	  det	  
fortoner	  sig	  i	  det	  uvisse,	  hvorfor	  de	  eksisterer.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Det	  ville	  have	  været	  en	  fin	  håndsrækning	  til	  fiskeriets	  udøvere,	  hvis	  Dan	  Jørgensen	  havde	  
inkluderet	  regelsanering	  som	  et	  af	  de	  første	  initiativer	  i	  sin	  handlingsplan.	  
I	  det	  omfang	  vi	  skal	  til	  at	  dele	  pladsen	  med	  fisketurismen,	  så	  er	  vor	  grundholdningen,	  at	  ”alle,	  
som	  deltager,	  bidrager	  på	  lige	  vis”,	  eller	  med	  andre	  ord,	  alle,	  som	  har	  glæde	  af	  fiskeriet,	  skal	  

 
	  

	   	   	   	  

 

	  
	  

	   	   	   	   	   	  

	  
	  

Omkomne	  i	  forbindelse	  med	  fritidssejlads	  i	  Danmark	  i	  2009	  til	  2014	  
	  

	  

Fritids-‐	  
fiskere/	  
jolle	  

heraf	  +	  	  
vest	  

Sejlere	   heraf	  +	  	  
vest	  

Dykkere	  heraf	  +	  	  
vest	  

Andre	   heraf	  +	  	  
vest	  

I	  alt	  

heraf	  +	  	  
vest	  

2009	   10	   2	   8	   2	   0	   0	   2	   0	   20	   4	  
2010	   7	   0	   1	   0	   0	   0	   4	   0	   12	   0	  
2011	   9	   1	   2	   0	   4	   4	   1	   0	   16	   5	  
2012	   4	   0	   8	   1	   5	   5	   6	   6	   23	   12	  
2013	   3	   1	   5	   1	   0	   0	   7	   0	   15	   2	  
2014*	   6	   1	   3	   1	   5	   5	   4	   0	   18	   7	  

I	  alt	   39	   5	   27	   5	   14	  	  	   24	   6	   104	   30	  

	  
Kilde:	  Søsportens	  Sikkerhedsråd	  

	  
	  

*2014	  opgjort	  061214	  
	  

	  
	  

Sejlere	  +	  fiskere	  2009	  -‐2014:	  
	  

	  
i	  alt	   heraf	  med	  vest	  

	  
	  

66	   10	   15%	  
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 Vi var helt ude på det dybe!

- af Ejvind Jen-
sen, Kalø Vig                                                                                          

DEN UKENDTE HISTORIE FRA  
KORALDYBET
 – OM FISK OG BOMBER!
 AMMUNITIONSKIRKEGÅRDEN I 
KALØ VIG,- HVOR DET IKKE VAR 
UFARLIGT AT FISKE!

Efter Anden Verdenskrig blev mel-
lem 17.000 og 45.000 tons tyske bom-
ber, miner, granater, krudt, kugler 
og sprængstoffer af alle slags dum-
pet i Koraldybet, Kalø Vig. En del af 
det viste sig desværre at være leven-
de begravet og er af flere omgan-
ge eksploderet ved selvantændelse.                                                                                   
Helt galt gik det grundlovsdag 1969, 
hvor en eksplosion af 15-20 tons bom-
ber m.v. sendte en vandsøjle højt til 
vejrs, trykkede ruder ind bl.a. i den lo-
kale folkeskole og sendte en trykbølge 
ind over Aarhus.
Jeg var dengang 23 år og boede på et 
loftværelse på 5. sal i en solid beboel-
sesejendom ca. 11 km væk fra spræng-
stedet, og jeg husker tydeligt hvordan 

det rykkede i bygningen og ruden kna-
gede.
I januar 1971 købte vi hus og flyttede 10 
km nord for Århus til Kystparken i Egå 
blot 200 m fra strandbredden og med 1 
sømil til den legendariske fiskeplads Ko-
raldybet i den smukke Kalø Vig.        

Her var der mulighed for at fange rigtig 
mange pæne torsk.
 Lidt længere henne af vejen boede Jep-

pesen, som var pensionist, havde mas-
ser af tid og en jolle på stranden. Han 
vidste lige præcis hvordan Statshospita-
lets skorsten skulle stå overens med et 
højdeniveauskifte i Risskov, og med en 
krydspejling, som involverede domkir-
kespiret inde i Århus. Her var det bed-
ste fiskested.
Vi sørgede for at nå ud til fiskepladsen 
lidt før tidevandsskiftet, og sorgløse 
smed vi ankeret ud formodentlig direk-

te ned i ammunitionslageret, hvor det 
var stablet højest op. Netop på det tids-
punkt, hvor jollen skiftede fra at drive 
ind mod vigen til at drive ud af vigen, 
bed de! I de efterfølgende 20 minutter 
gik det vildt for sig, og 2 mand kunne 
sagtens lande 40 torsk på de 20 minut-
ter.
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Fanget i 
æteren!
Spørgsmål fra Jacob!  
Min girokvittering er blevet våd un-
der fiskeri,  så man ikke kan læse mit 
navn!
Skal jeg så bede jer om at få tilsendt 
et nyt?

NEJ! Det er nok at du har nummeret 
og oplyser det sammen med dit ID!

CENTER
Udviklingsvej 1 . 9900 Frederikshavn
Tlf. 9843 8700 . www.pavacenter.dk

UNDERVOGNSBEHANDLING

DANSK
KVALITET

UNDERVOGNSBEHANDLING

PAVA - NR. 1
i effektiv rustbeskyttelse
Danmarks mest anvendte og gennem-
prøvede rustbeskyttelsesmidler i biler.

Udviklingsvej 1 · 9900 Frederikshavn · Telefon 98 43 87 00
www.pavacenter.dk

Center
Frederikshavn

DANSK KVALITET

PAVA - en go’ behandling

PAVA SIKRER DIG EN
GRUNDIG OG EFFEKTIV
RUSTBESKYTTELSE AF DIN BIL
Vi afmonterer hjul, inderskærme,
bundplade og motorskjold, og
giver en grundig afrensning
inden behandlingen.

Tina	  
Sættes	  med	  ramme	  omkring	  
	  
Spørgsmål	  fra	  Jacob!	  
Min	  girokvittering	  er	  blevet	  våd	  under	  fiskeri,	  	  så	  man	  ikke	  kan	  læse	  mit	  navn!	  
Skal	  jeg	  så	  bede	  jer	  om	  at	  få	  tilsendt	  et	  nyt?	  
	  

	  	  	  	  	   	  
NEJ!	  Det	  er	  nok	  at	  du	  har	  nummeret	  og	  oplyser	  det	  sammen	  med	  dit	  ID!	  
Bruno	  
	  
	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Vi	  var	  helt	  ude	  på	  det	  dybe!	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
-af	  Ejvind	  Jensen,	  Kalø	  Vig	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Kalø	  Vig	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  DEN	  UKENDTE	  HISTORIE	  FRA	  KORALDYBET	  –	  OM	  FISK	  OG	  BOMBER!	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  AMMUNITIONSKIRKEGÅRDEN	  I	  KALØ	  VIG,-	  HVOR	  DET	  IKKE	  VAR	  UFARLIGT	  AT	  FISKE!	  

Efter	  Anden	  Verdenskrig	  blev	  mellem	  17.000	  og	  45.000	  tons	  tyske	  bomber,	  miner,	  granater,	  krudt,	  kugler	  

og	  sprængstoffer	  af	  alle	  slags	  dumpet	  i	  Koraldybet,	  Kalø	  Vig.	  En	  del	  af	  det	  viste	  sig	  desværre	  at	  være	  
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Tysk flyverbombe på 500 kg.

Granaterne blev lagt i prammen
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På stranden kunne man i de dage of-
te samle i land drevne pinde som var 
stangkrudt op, og de kom også op.
Stangkrudtet var ca. 40 cm. langt,-og 
var, har jeg fået at vide, drivmidlet især 
i 88 mm granater. 
De tog sig flot ud i sankthansbålet, og 
børnene kunne få lov til at holde dem 
i hånden – de var så fine som stjerne-
kastere. Man kunne hale dem direkte 
op af havet og sætte en tændstik til, så 
brændte de ”skide pænt”.  

Bruno i arbej-
de med en af 
bomberne

Mange hjem inklusive mit eget barn-
domshjem havde et 50 cm højt gra-
nathylster med en diameter på vel 10 
cm stående som lampefod og med en 
granatspids, som formodentlig var dre-
jet ud på DSB’s centralværksted eller 
hos Frich’s Fabrikker. Min far var ikke 
særlig åbenhjertig med oplysninger om, 
hvor vores kom fra, men han sagde, at 
en lærlingekammerat, som var smed, 
havde hjulpet ham med at lave den.
Da krigen var ovre i maj 1945 var både 
den danske regering og englænderne 
interesseret i at få tyskernes efterladen-
skaber af vejen. Massevis af tyske am-
munitionslagre i Jylland blev fragtet til 
Kalø Vig og sænket i Koraldybet. Man-
ge gange i årenes løb er vi blevet min-
det om dets tilstedeværelse, når noget 
af det ved selvudløsning antændtes.  
Der var naturligvis fiskeforbud i områ-
det, og en overgang også badeforbud 
fra strandene. Men det bekymrede os 
ikke ret meget. Vi kunne jo høre er-
hvervsfiskerne fra Århus i vigen om nat-
ten, de vidste jo også hvor fiskene var. 
Selv blev vi aldrig antastede, når vi var 
derude, så hvorfor ikke? Amatørdyk-
kere hyggede sig jo også med at samle 

ammunition op fra bunden og tage det 
med i land. Vi følte os vist udødelige.
Det har ændret sig nu, hvor vi er ”flyt-
tet frem i bussen” og ved, at der ikke 

er ligeså langt igen, som vi allerede har 
kørt. Nu må vi spare både på årene og 
pengene. Bøderne falder nu prompte, 
hvis vore garner blot står 10 m inden i 
det forbudte område. Og hvem gider i 
øvrigt ”ride” med på bølgen? Se foto. 
Joh, vi var helt ude på det dybe!

Hvis du vil høre hele historien om Am-
munitionskirke-
gården i Koraldy-
bet og årsagen til 
eksplosionen den 
5/6 1969, så kon-
takt bladets re-
daktør! Jeg har se-
nere gennem vo-
res forbund lært 
Bruno Müller at 
kende og ved en 
tilfældighed erfa-
ret, at han i man-
ge år var med som 
marinedykker i 

området i de mange år, hvor der blev 
oprenset en sejlrute for bomber ind til 
Studstrupværket, som ligger halvvejs in-
de i vigen og bag ved krudthullet.

Han var i Søværnets Minørtjeneste som 
minedykker og var dykkeleder for op-
gaven,- og har berettet for mig om 
hvordan det gik til at alle var ved at om-
komme ved sprængningsulykken i juni 
1969. 
Til denne artikel har Bruno venligst ud-
lånt lidt billeder til undertegnede fra 
dengang.
Han har virkelig en historie at fortæl-
le og som du kan få på mail fra artik-
ler o.s.v.
Han har meddelt mig at du er velkom-
men til at kontakte ham og få det til-
sendt pr. mail!

Ejvind Jensen, Kaløvig Bådelaugs lokal-
repræsentant i Dansk Fritidsfisker For-
bund.

Vestre Kaj 28 • 4970 Rødby
E-mail: rmm@pc.dk • www.dannygroth.dk 54 60 51 52
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Vi	  sørgede	  for	  at	  nå	  ud	  til	  fiskepladsen	  lidt	  før	  tidevandsskiftet,	  og	  sorgløse	  smed	  vi	  ankeret	  ud	  

formodentlig	  direkte	  ned	  i	  ammunitionslageret,	  hvor	  det	  var	  stablet	  højest	  op.	  Netop	  på	  det	  tidspunkt,	  hvor	  

jollen	  skiftede	  fra	  at	  drive	  ind	  mod	  vigen	  til	  at	  drive	  ud	  af	  vigen,	  bed	  de!	  I	  de	  efterfølgende	  20	  minutter	  gik	  

det	  vildt	  for	  sig,	  og	  2	  mand	  kunne	  sagtens	  lande	  40	  torsk	  på	  de	  20	  minutter.	  
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	  	  	  	  	  88m.m.	  granat	  med	  stangkrudt(T.V.)	  på	  bunden	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Bruno	  i	  arbejde	  med	  en	  af	  bomberne	  

Mange	  hjem	  inklusive	  mit	  eget	  barndomshjem	  havde	  et	  50	  cm	  højt	  granathylster	  med	  en	  diameter	  på	  vel	  10	  

cm	  stående	  som	  lampefod	  og	  med	  en	  granatspids,	  som	  formodentlig	  var	  drejet	  ud	  på	  DSB’s	  centralværksted	  

eller	  hos	  Frich’s	  Fabrikker.	  Min	  far	  var	  ikke	  særlig	  åbenhjertig	  med	  oplysninger	  om,	  hvor	  vores	  kom	  fra,	  

men	  han	  sagde,	  at	  en	  lærlingekammerat,	  som	  var	  smed,	  havde	  hjulpet	  ham	  med	  at	  lave	  den.	  

Da	  krigen	  var	  ovre	  i	  maj	  1945	  var	  både	  den	  danske	  regering	  og	  englænderne	  interesseret	  i	  at	  få	  tyskernes	  

efterladenskaber	  af	  vejen.	  Massevis	  af	  tyske	  ammunitionslagre	  i	  Jylland	  blev	  fragtet	  til	  Kalø	  Vig	  og	  sænket	  i	  

Koraldybet.	  Mange	  gange	  i	  årenes	  løb	  er	  vi	  blevet	  mindet	  om	  dets	  tilstedeværelse,	  når	  noget	  af	  det	  ved	  

selvudløsning	  antændtes.	  	  Der	  var	  naturligvis	  fiskeforbud	  i	  området,	  og	  en	  overgang	  også	  badeforbud	  fra	  

strandene.	  Men	  det	  bekymrede	  os	  ikke	  ret	  meget.	  Vi	  kunne	  jo	  høre	  erhvervsfiskerne	  fra	  Århus	  i	  vigen	  om	  

natten,	  de	  vidste	  jo	  også	  hvor	  fiskene	  var.	  Selv	  blev	  vi	  aldrig	  antastede,	  når	  vi	  var	  derude,	  så	  hvorfor	  ikke?	  

Amatørdykkere	  hyggede	  sig	  jo	  også	  med	  at	  samle	  ammunition	  op	  fra	  bunden	  og	  tage	  det	  med	  i	  land.	  Vi	  følte	  

os	  vist	  udødelige.	  

Det	  har	  ændret	  sig	  nu,	  hvor	  vi	  er	  ”flyttet	  frem	  i	  bussen”	  og	  ved,	  at	  der	  ikke	  er	  ligeså	  langt	  igen,	  som	  vi	  

allerede	  har	  kørt.	  Nu	  må	  vi	  spare	  både	  på	  årene	  og	  pengene.	  Bøderne	  falder	  nu	  prompte,	  hvis	  vore	  garner	  

blot	  står	  10	  m	  inden	  i	  det	  forbudte	  område.	  Og	  hvem	  gider	  i	  øvrigt	  ”ride”	  med	  på	  bølgen?	  Se	  foto.	  Joh,	  vi	  var	  

helt	  ude	  på	  det	  dybe!	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  
Bomber	  i	  prammens	  last	  (den	  store	  t.h.	  er	  på	  1000	  kg.)	  	  	  Sprængningen	  i	  1969	  var	  tæt	  påÅrhus-Kalundborgfærgen	  

 88 mm granat med stangkrudtpå bun-
den   

Bomber i prammens last (den store t.h. er på 1000 kg.

Sprængningen i 1969 var tæt på Århus-
Kalundborgfærgen



   

Nordenfjords & Nordjylland

Hals og omegns Fritidsfiskerforening

Formand: Henning Pedersen Kasserer: Bjarne Dam Jensen 
 Gl. Kongevej 34 · 9362 Gandrup  Svalevej 2 · Vester Hassing · 9310 Vodskod
 Tlf. 64 66 09 60 · Mobil 51 52 80 51   Tlf. 98 25 68 12
 glkvej@gmail.com

Læsø Fritidsfiskerforening

Formand: Mogens Simonsen Kasserer: Ib Petersen
 Vesterø Havnegade 66. Vesterø Havn · 9940 Læsø  Gl. Kirkevej 35 · Byrum · 9940 Læsø
 Tlf. 98 49 82 23 / 23 30 89 23  Tlf. 98 49 11 84
 mogens-simonsen@live.dk

 
Vendsyssel Fritidsfisker Forening

www.vendsysselfritidsfisker.dk

Formand: Bjarne Christensen Kasserer:
 Ribegade 35 · 9900 Frederikshavn
 Tlf. 21 80 36 12
 bcnr1@webspeed.dk

Ordinær Generalforsamling       
Vendsyssel Fritidsfiskerforening afholder Generalforsamling onsdag den 4. marts kl. 19.00
i Rønnerhavnens klubhus.
Dagsorden iht. vedtægterne. Evt. forslag skal være formanden i hænde 1 uge før.
Mød op og giv din mening til kende
Bjarne Christensen

Thy-Mors Fritidsfiskerforening 

Formand: Karsten Willemann Kasserer: Søren Kvolsgård Lynge
 Brombærvænget 9 · 7700 Thisted  Kjelstrupvej 49 · Kjelstrup · 7700 Thisted
 Tlf. 23 24 04 40  Tlf. 97 98 55 70
 willemann.karsten@gmail.com  sly@sparthy.dk  

Generalforsamling torsdag den 26. februar kl.19.00 på Øst Vildsund Gl. Færgekro
Program: 
Kl. 19.00 – 20.00 serveres der kogt torsk.
 
Generalforsamlingen afholdes kl. 20.15.
Dagsorden iflg. Vedtægter.
Forslag der ønskes behandlet skal sendes til formanden senest 8 dage før 
generalforsamlingen.
Tilmelding til formanden senest mandag den 23.februar.
Til  willemann.karsten@gmail.com  eller 23 24 04 40
PBV Karsten Willemann

Salling Fur Fritidsfiskerforening

Salling Fur Fritidsfiskerforening er fusioneret med Virksund og omegns Fritidsfiskerforening
– se herunder fremover

LOKALFORENINGER
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Nyt fra Kolding. 
Så er denne skønne varme dejlige sommer slut.                                                                                           
Vi har haft en skøn sensommer, og vinteren står for døren. Bådene skal snart på land, og de fleste 
holder stille med fiskeriet.  

 
 
Jeg håber at alle har haft et godt fiskeri, og at i har nydt alle de gode timer på vandet.                          
Vi skulle have været i gang med renovering og udskiftning af broer, men projektet er udskudt til 
2015. Jeg håber, at når foråret kommer, kan vi stille med friske folk, der vil gøre en indsats.                   
Kaj er holdt som pladsmand. Det skyldes helbredsmæssige årsager. Han skal have stor tak for en 
god og stabil indsats for vores forening. Kim og Finn Quist arbejder videre indtil 
generalforsamlingen. 
Da dette er sidste blad i år, vil jeg lige oplyse jer om hvornår pladsmøde og generalforsamling er. 
Pladsmødet er den 21/2-15 kl. 10.00 i Kvarterhuset. 
 

 
Generalforsamlingen er den 28/3-15, også fra kl. 10.00 i Kvarterhuset. 
Forslag til generalforsamlingen skal være formanden i hænde senest 20/3-15. Da vi plejer at få lidt 
spiseligt til møderne, vil der være tilmeldingssedler i fællesskuret ved åen i god tid. 
Vi har ikke noget festudvalg, så jeg håber at der er nogen der vil tage over, og fortsætte det gode 
arbejde. Tænk over det, og lad os få et udvalg op at stå i 2015. 
 

 
 
Jeg håber at i alle må bevare godt helbred, og jeg ønsker så nu alle en glædelig jul samt et velsignet 
godt nytår. Jeg ønsker alt godt for jer og vores dejlige forening, 
                                            Bjarke Thiessen. 
 

Thy	  –	  Mors	  Fritidsfiskerforening.	  	  

	  	  	  	   	  

Generalforsamling	  torsdag	  den	  26.	  februar	  kl.19.00	  på	  Øst	  Vildsund	  Gl.	  Færgekro.	  

Program:	   	  
Kl.	  19.00	  –	  20.00	  serveres	  der	  kogt	  torsk.	  

	  

Generalforsamlingen	  afholdes	  kl.	  20.15.	  
Dagsorden	  iflg.	  Vedtægter.	  
Forslag	  der	  ønskes	  behandlet	  skal	  sendes	  til	  formanden	  senest	  8	  dage	  før	  generalforsamlingen.	  
Tilmelding	  til	  formanden	  senest	  mandag	  den	  23.februar.	  
Til	  	  willemann.karsten@gmail.com	  	  eller	  23	  24	  04	  40	  

PBV	  Karsten	  Willemann	  

Thy	  –	  Mors	  Fritidsfiskerforening.	  	  

	  	  	  	   	  

Generalforsamling	  torsdag	  den	  26.	  februar	  kl.19.00	  på	  Øst	  Vildsund	  Gl.	  Færgekro.	  

Program:	   	  
Kl.	  19.00	  –	  20.00	  serveres	  der	  kogt	  torsk.	  

	  

Generalforsamlingen	  afholdes	  kl.	  20.15.	  
Dagsorden	  iflg.	  Vedtægter.	  
Forslag	  der	  ønskes	  behandlet	  skal	  sendes	  til	  formanden	  senest	  8	  dage	  før	  generalforsamlingen.	  
Tilmelding	  til	  formanden	  senest	  mandag	  den	  23.februar.	  
Til	  	  willemann.karsten@gmail.com	  	  eller	  23	  24	  04	  40	  

PBV	  Karsten	  Willemann	  



   

Virksund og omegns Fritidsfiskerforening

Formand: Peder Lajgaard Pedersen Kasserer: Tage Jensen 
 Virksundvej 49 · 8831 Løgstrup  Enerico Dalgasvej 7 · Sparkær · 8800 Viborg  

 Tlf. 3029 2886  Tlf. 8664 5292 & 4035 1420
 pederlajgaard@gmail.com  tage.jensen@mail.tele.dk

Generalforsamling    
Torsdag de 26. februar 2015, afholdes ordinær generalforsamling
I Medborgerhuset Langgade 32 Sparkær 8800 Viborg

Program
Medlemmer med ægtefæller/ledsager indbydes til ordinær generalforsamling  med pålægsbord 
Kl. 18:00 – 19:00 pålægsbord til 50,- pr. person.
Foreningen er derefter vært med kaffen.
Generalforsamlingen  afholdes fra Kl. 19:00.
Dagsorden iflg. vedtægter
Forslag der ønskes behandlet 
skal sendes til formanden senest 8 dage før  generalforsamlingen. 

Nødvendig tilmelding til undertegnede eller Tage Jensen på tlf. 40351420 eller E- mail tage.jensen@mail.tele.dk
Med venlig hilsen
Peder Lajgaard Pedersen 

Vesthimmerland og Han Herred Fritidsfiskerforening

www.vhimhanh.dk
  
Formand: Erik Andersen Kasserer: Svend Damsgaard
 Ullerupvej 130 · Aggersund · 9670 Løgstør  Brogade 42 · Aggersund
 Tlf. 98 22 10 64  Tlf. 98 22 10 43
 erik.andersen.epost@mail.tele.dk  svend@damsgaard-jensen.dk

Skive Fritidsfiskerforening

www.skive-fritidsfiskerforening.dk

Formand: Jørgen Jeppesen Kasserer: Børge Brøns
 Kastanievænget 64 · 7800 Skive Liselund 5 · 7800 Skive
 Tlf. 40 19 36 33 Tlf. 97 52 03 17
 j.skytte@mail.dk bbroens@mail.dk

Nordvestjysk Fritidsfiskerforening

Formand: Arne Rusbjerg
 Engvej 42 · 7490 Aulum
 Tlf. 97 47 19 18/25 35 62 98
 E-mail: teamstr@gmail.com
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Nyt fra Kolding. 
Så er denne skønne varme dejlige sommer slut.                                                                                           
Vi har haft en skøn sensommer, og vinteren står for døren. Bådene skal snart på land, og de fleste 
holder stille med fiskeriet.  

 
 
Jeg håber at alle har haft et godt fiskeri, og at i har nydt alle de gode timer på vandet.                          
Vi skulle have været i gang med renovering og udskiftning af broer, men projektet er udskudt til 
2015. Jeg håber, at når foråret kommer, kan vi stille med friske folk, der vil gøre en indsats.                   
Kaj er holdt som pladsmand. Det skyldes helbredsmæssige årsager. Han skal have stor tak for en 
god og stabil indsats for vores forening. Kim og Finn Quist arbejder videre indtil 
generalforsamlingen. 
Da dette er sidste blad i år, vil jeg lige oplyse jer om hvornår pladsmøde og generalforsamling er. 
Pladsmødet er den 21/2-15 kl. 10.00 i Kvarterhuset. 
 

 
Generalforsamlingen er den 28/3-15, også fra kl. 10.00 i Kvarterhuset. 
Forslag til generalforsamlingen skal være formanden i hænde senest 20/3-15. Da vi plejer at få lidt 
spiseligt til møderne, vil der være tilmeldingssedler i fællesskuret ved åen i god tid. 
Vi har ikke noget festudvalg, så jeg håber at der er nogen der vil tage over, og fortsætte det gode 
arbejde. Tænk over det, og lad os få et udvalg op at stå i 2015. 
 

 
 
Jeg håber at i alle må bevare godt helbred, og jeg ønsker så nu alle en glædelig jul samt et velsignet 
godt nytår. Jeg ønsker alt godt for jer og vores dejlige forening, 
                                            Bjarke Thiessen. 
 

Thy	  –	  Mors	  Fritidsfiskerforening.	  	  

	  	  	  	   	  

Generalforsamling	  torsdag	  den	  26.	  februar	  kl.19.00	  på	  Øst	  Vildsund	  Gl.	  Færgekro.	  

Program:	   	  
Kl.	  19.00	  –	  20.00	  serveres	  der	  kogt	  torsk.	  

	  

Generalforsamlingen	  afholdes	  kl.	  20.15.	  
Dagsorden	  iflg.	  Vedtægter.	  
Forslag	  der	  ønskes	  behandlet	  skal	  sendes	  til	  formanden	  senest	  8	  dage	  før	  generalforsamlingen.	  
Tilmelding	  til	  formanden	  senest	  mandag	  den	  23.februar.	  
Til	  	  willemann.karsten@gmail.com	  	  eller	  23	  24	  04	  40	  

PBV	  Karsten	  Willemann	  

FISKER FORUM
www.fiskerforum.dk

FiskerForum.dk - Fiskerportalen    
Fisker Forum er internetportalen for dansk fiskeri 
og fiskerirelaterede virksomheder. 
Daglige erhvervsnyheder, korte nyheder, auktions-
priser, kutterinfo og meget mere.    
Fisker Forum har nu mere end 50.000 besøgende 
om måneden !
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Østjylland

Mariager Fjord Fritidsfiskerforening

www.dinforening-mariagerfjord.dk/Mariager_Fjords_Fritidsforening.html

Formand: Finn Frandsen Kasserer: Henning Andersen
 Haslevgaarde Bakker 36 · Als · 9560 Hadsund  Mariagervej 78 · 9560 Hadsund
 Tlf. 32 17 21 42 / 21 42 36 37  Tlf. 51 91 87 06
 E-mail: finn@frandsennet.dk  E-mail: hensol@mail.tele.dk

 
Generalforsamling i Mariager – Mange lyse hoveder forsamlet!
Det var dirigenten, Søren Arends bemærkning, da han skuede hen over deltagerne i fritidsfiskernes år-
lige generalforsamling og lagde mærke til hårfarven!  

 Ellers kan det godt kræve lidt hjerne at undgå at overtræde reglerne for fritidsfiskeri på Mariager Fjord. 
I hvert fald fylder det samlede regelsæt 24 A4-sider, som foreningen udleverer til alle nye medlemmer.
Formanden, Finn Frandsen, henstillede i sin beretning til, at man også skulle gøre ikke-medlemmer op-
mærksom på, hvis de foretager sig noget ulovligt i forbindelse med fiskeriet.      

Og ikke nok med det, så var Hanne Skjæmt Andersen fra fiskeri-
kontrollen inviteret til at orientere om reglerne. I år var der indtil her midt i november 
konstateret 22 overtrædelser på fjorden, hvilket er alt for mange.

 Carlo Olesen havde taget sin rejeruse med for i detaljer at forklare de lyse hoveder, 
hvordan man fisker med en sådan. På billedet er det Finn Frandsen og Poul Dröscher, 
der optræder som rusepæle, mens Hanne kontrollerer, at alt går lovligt til.

Tekst og billede: Henning Andersen

Randers Fjord Fritidsfiskerforening

www.randersfjordfisk.dk
 
Formand: Leif Jepsen Kasserer: Kristian Smedegård
 Villavej 4 · Gjesing · 8963 Auning  Demstrupvej 45 · 8930 Randers NØ
 Tlf. 86483479/24235202  Tlf. 86 43 7219 - 28 93 73 93
 ljepsen@mail.tele.dk  E-mail: kr.smedegaard@gmail.com

Nyt fra Randers
Først GODT NYTÅR til alle!

JULEAFSLUTNING 2014 
Juleafslutningen var en rigtig god aften! Vi fik god mad,- og stor tak til Jens Erik for  det!
Der var ikke så mange mødt op,- vi kunne godt ha` været flere,- og derfor opfordres alle til at møde op i fremtiden,- 
da det er tros alt er et stort arbejde med mad osv..

BANKO   
Den 19. februar 2015 har vi igen banko! Det bliver med NYE gevinster og vi ved ikke pt. hvad vi finder på? Mød op 
med en god ven, kone, naboen eller en anden, vi skal nok få en god aften!

TORSKETUR  
Vi laver igen en ”Torske”- tur fra Hirtshals i februar!
 Hold kontakt med Leif. Vi ikke kender datoen endnu, og at det har noget med vind og vejr at gøre!

SILDETUR  
Vi laver igen en ”Sildetur” fra Mellerup d. 11. april kl. 9.30.
Vi sejler i samlet flok ud til Kanaløen , og det bliver igen frit for,- om det skal være i kanalen eller 
udenfor? Der bliver igen præmie til bedste båd! Tilmelding til Leif senest d.4 april!

BÅDPLADSER  
Der er ledige Bådpladser i Mellerup (kun småbåde) Kontakt Jens Erik på tlf. 24 82 59 40. Fortsættes næste side

 

 
Generalforsamling i Mariager 

Mange lyse hoveder forsamlet! 

 
Det var dirigenten, Søren Arends bemærkning, da han skuede hen over deltagerne i fritidsfiskernes 
årlige generalforsamling og lagde mærke til hårfarven!   
 

 
Hårfarven passer 
 

Ellers kan det godt kræve lidt hjerne at undgå at overtræde reglerne for fritidsfiskeri på Mariager 
Fjord. I hvert fald fylder det samlede regelsæt 24 A4-sider, som foreningen udleverer til alle nye 
medlemmer. 
Formanden, Finn Frandsen, henstillede i sin beretning til, at man også skulle gøre ikke-medlemmer 
opmærksom på, hvis de foretager sig noget ulovligt i forbindelse med fiskeriet.       
 
Og ikke nok med det, så var Hanne Skjæmt Andersen fra fiskerikontrollen inviteret til at orientere 
om reglerne. I år var der indtil her midt i november konstateret 22 overtrædelser på fjorden, hvilket 
er alt for mange. 
 

 
Carlo Olesen havde taget sin rejeruse med for i detaljer at forklare de lyse hoveder, hvordan man 
fisker med en sådan. På billedet er det Finn Frandsen og Poul Dröscher, der optræder som rusepæle, 
mens Hanne kontrollerer, at alt går lovligt til. 
 
Tekst og billede: Henning Andersen 

Hårfarven passer

Nyt fra Randers 
 
Først GODT NYTÅR til alle! 
 

JULEAFSLUTNING 2014  
Juleafslutningen var en rigtig god aften! Vi fik god mad,- og stor tak til Jens Erik for  det!                      
Der var ikke så mange mødt op,- vi kunne godt ha` været flere,- og derfor opfordres alle til at møde 
op i fremtiden,- da det er tros alt er et stort arbejde med mad osv.. 

BANKO   
Den 19. februar 2015 har vi igen banko! Det bliver med NYE gevinster og vi ved ikke pt. hvad vi 
finder på? Mød op med en god ven, kone, naboen eller en anden, vi skal nok få en god aften! 

TORSKETUR  
Vi laver igen en ”Torske”- tur fra Hirtshals i februar! 
 Hold kontakt med Leif. Vi ikke kender datoen endnu, og at det har noget med vind og vejr at gøre! 

SILDETUR  
Vi laver igen en ”Sildetur” fra Mellerup d. 11. april kl. 9.30. 
Vi sejler i samlet flok ud til Kanaløen , og det bliver igen frit for,- om det skal være i kanalen eller 
udenfor? Der bliver igen præmie til bedste båd! Tilmelding til Leif senest d.4 april! 

BÅDPLADSER  
Der er ledige Bådpladser i Mellerup (kun småbåde) Kontakt Jens Erik på tlf. 24 82 59 40. 
MEDLEMSKONTINGENT   2015 
Det kniber lidt med indbetalingen! HUSK der sendes ikke opkrævning ud og du skal selv gå i 

bank/pengeinstitut for at betale.  
Medlemskontingent kr. 300,- /Med Bådplads kr.1000,- / Konto nr.: 9324  0004207939 
 
HUSK! Klubaften hver torsdag kl. 19-21 Vel mødt! 
 
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

Nyt fra Randers 
 
Først GODT NYTÅR til alle! 
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Juleafslutningen var en rigtig god aften! Vi fik god mad,- og stor tak til Jens Erik for  det!                      
Der var ikke så mange mødt op,- vi kunne godt ha` været flere,- og derfor opfordres alle til at møde 
op i fremtiden,- da det er tros alt er et stort arbejde med mad osv.. 
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Den 19. februar 2015 har vi igen banko! Det bliver med NYE gevinster og vi ved ikke pt. hvad vi 
finder på? Mød op med en god ven, kone, naboen eller en anden, vi skal nok få en god aften! 
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Vi laver igen en ”Torske”- tur fra Hirtshals i februar! 
 Hold kontakt med Leif. Vi ikke kender datoen endnu, og at det har noget med vind og vejr at gøre! 
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Vi sejler i samlet flok ud til Kanaløen , og det bliver igen frit for,- om det skal være i kanalen eller 
udenfor? Der bliver igen præmie til bedste båd! Tilmelding til Leif senest d.4 april! 

BÅDPLADSER  
Der er ledige Bådpladser i Mellerup (kun småbåde) Kontakt Jens Erik på tlf. 24 82 59 40. 
MEDLEMSKONTINGENT   2015 
Det kniber lidt med indbetalingen! HUSK der sendes ikke opkrævning ud og du skal selv gå i 

bank/pengeinstitut for at betale.  
Medlemskontingent kr. 300,- /Med Bådplads kr.1000,- / Konto nr.: 9324  0004207939 
 
HUSK! Klubaften hver torsdag kl. 19-21 Vel mødt! 
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MEDLEMSKONTINGENT 2015
Det kniber lidt med indbetalingen! HUSK der sendes ikke opkrævning ud og du skal selv gå i bank/pengein-
stitut for at betale.  
Medlemskontingent kr. 300,- /Med Bådplads kr.1000,- / Konto nr.: 9324  0004207939

HUSK! Klubaften hver torsdag kl. 19-21 Vel mødt!

Kalø Vig

Kontaktperson
 Ejvind Jensen
 Tendrupvej 10B · 8543 Hornslet
 Tlf. 86 99 53 46/23 27 90 70
 ejvind.jensen.8543@gmail.com

Nyt Fra Kalø Vig
NY formand

Efter at fiskerne har klaret sig uden formand siden juni 2014 har Carsten indvilli-
get i at tage en tørn som formand for fiskerne i Kaløvig Bådelaug. 
Carsten er allerede tiltrådt og glæder sig til at tage fat på udfordringerne og på-
regner at få fuld støtte fra medlemskredsen.

HØRT PÅ BRYGGEN      
”Har du hummer??” 
”Tjah, jeg vil sige, den ene er nu et værelse!”

	  

	  

	  	  	  	  	  -‐	  den	  med	  kronen!	  

	  	  	  	  	   	  

	  	  	  	  	  Jernbanegade	  10	  	  9352	  Dybvad	  	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Tlf.	  70	  70	  70	  79	  	  	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  info@madkongen.dk	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  www.dybvadkro.dk	  

	  

	  

	  
	  

 

Penna´s	  Restaurant	  	  
Rønnerhavnen	  

 
Nordre Strandvej 48   

   9900 Frederikshavn   
9843 8298  penna@pennas.dk	  
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Vestjylland

Nissum Fjord Fritidsfiskerforening

Formand: Jens Ole Nielsen Kasserer: Bruno Andersen
 Hagevej 14 · Fjand · 6990 Ulfborg  Hyttevej 107 · Skalstrup · 7570 Vemb
 Tlf. 97 48 50 85/20 20 71 96  Tlf. 23 42 26 30
 E-mail: jenson@mail.dk
 

Ringkøbing og Stadil Fjordes Fritidsfiskerforening

Formand: Ole Iversen Kasserer: Erik Bahnsen
 Klostervej 7 · 6900 Skjern Holmehaven 13 · 6990 Ulfborg
 Tlf. 97 35 34 27 / 21 42 59 20 Tlf. 24 27 03 39
 ole.iversen@uc-rksk.dk eriks.trafikskole@mail.com

Syd- og Sønderjylland

Nordlige Sønderjyllands Fritidsfiskerforening

www.ndr-sdj-fritidsfiskerforening.dk

Formand: Jørgen Bork Kasserer: Hans Bomberg
 Sundparken 5 · Årøsund · 6100 Haderslev Tavlsbjergvej 15 · Hovslund · 6230 Rødekro
 Tlf. 74 58 45 23/ 51 52 00 29 Telf. 29 86 66 50
 formand@ndr-sdj-fritidsfiskerforening.dk E-mail. hbfisken@gmail.com
 Privat: j.bork@mail.dk

HUSK! HUSK! HUSK!
VINTERFEST 2015

Nordlige Sønderjyllands Fritidsfiskerforening Afholder Vinterfest.

Fredag den 06-Marts-2015 kl. 18:00
På: Restaurant Strandgården, Loddenhøjvej 151, Barsmark 6200 Aabenraa.
• MENU: BUFFET, KAFFE og KRINGLE. DRIKKEVARER ER FOR EGEN REGNING.
• Pris 140,00 kr. pr. person.
• Efterfølgende, spilles der lotto og udtrækkes amerikansk lotteri med mange fine gevinster.
• Alle deltagere, bedes medbringe en gave til en værdi af ca. kr. 50,00, som der spilles om?????
• Sponsorgaver kan ikke byttes.
•  Hvert medlem af foreningen som deltager i vinterfesten har mulighed for at invitere hustru og/eller familiemedlemmer/ven-

ner med.
• Medlemmer fra Aabenraa og Omegns Fritidsfiskerforening, inviteres til at deltage, på samme vilkår. 
•  Til alle medlemmer af Ndr-Sdj-Fritidsfiskerforening: 

Få et nyt medlem indmeldt i Ndr-Sdj-Fritidsfiskerforening, og du vil modtage en overraskelse efter Vinterfesten er afviklet. 
Ønsker alle et godt forår og en god sommer med god aktivitet og fangst. 

HUSK BINDENDE TILMELDING, SENEST MANDAG DEN 02-MARTS-2015 TIL: 
Hans Bomberg, E-mail: hbfisken@gmail.com  Tlf. 29 86 66 50 
Eller
Jørgen Bork, E-mail: j.bork@bbsyd.dk eller formand@ndr-sdj-fritidsfiskerforening.dk Tlf. 74 58 45 23 / 51 52 00 29
Bestyrelsen ser frem til en hyggelig aften, sæt derfor kryds i jeres kalender og vær med til at gøre festen til en uforglemmelig 
aften.

På vegne af bestyrelsen 
Jørgen Nielsen Bork
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Kolding og Omegns Fritidsfiskerforening

Formand: Bjarke Thiessen
 Knud Hansensvej 16 · 6000 Kolding
 Tlf. 22 37 15 41 / 82 43 91 80  
 E-mail: btbt@stofanet.dk

Nyt fra Kolding
Generalforsamling 2015
Generalforsamlingen er den 28/3-15, også fra kl. 10.00 i Kvarterhuset.
Forslag til generalforsamlingen skal være formanden i hænde senest 20/3-15.  
 Da vi plejer at få lidt spiseligt til møderne, vil der være tilmeldingssedler i fællesskuret ved åen i god tid.

Fritidsfiskerforeningen for Als og Sundeved

Formand: Bent Alnor Kasserer: Conni A. Larsen
 Lundgaardsvej 10 · 6400 Sønderborg  Gl. Landevej 8b · 6400 Sønderborg
 Tlf. 20 48 83 50  Tlf. 47 77 79 96
 E-mail: lundsgaardsvej10@gmail.com  E-mail: conniogjim@hotmail.com

Nyt fra Als og Sundeved 

Husk!  
Vi holder Lottospil i Nybøl klubhus torsdag den 19. februar 2015 kl. 19.30.
Hilsen Bent Alnor, formand

Generalforsamling i Fritidsfiskerforeningen for Als og Sundeved
Referat af generalforsamling den 21. oktober 2014 hos Brag.

Dagsorden:
1. Valg af dirigent
2. Valg af 2 stemmetællere
3. Formandens beretning
4. Regnskabsaflæggelse ved kassereren
5. Forslag (skulle være bestyrelsen i hænde senest den 7. oktober 2014)
6. Fastlæggelse af kontingent
7. Valg til bestyrelsen
Følgende er på valg:  
Formand  Bent Alnor
Bestyrelsesmedlemmer: Jens P Brodersen, Allan Jensen, 
8. Valg af bestyrelsessuppleanter: Flemming Æbleø, Tim Bentzen
9. Valg af revisorer Frede Bonde
10. Valg af revisorsuppleant Theodor Morthorst
11. Eventuelt  
 
Vi startede som sædvanligt med spisningen.
 
Punkt 1. 
Valg af dirigent
Hans J Snerling blev valgt som dirigent han 
takkede for valget, og konstaterede derefter 
at generalforsamlingen var indkaldt ifølge love-
ne og dermed beslutningsdygtig.

Punkt 2.
Valg af 2 stemmetællere
Henrik Hansen og Johannes Nissen blev valgt.

Fortsættes næste side
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Punkt 3.
Formandens beretning
Formanden bød velkommen og udtrykte sin glæde over at der var mødt så mange. Der var en særlig velkomst til Steen Nielsen 
fra fiskerikontrollen, der hører under NaturErhvervstyrelsen.
Formanden startede med at mindes de medlemmer som ikke var her mere.
Medlemstal
Fritidsfiskerforeningen for Als og Sundeved har ca.180 medlemmer, nogle var gået fra, men der kom heldigvis også nye til. Her 
fulgte så en opfordring til alle om at skaffe nye medlemmer, man ringer bare til formanden eller kasseren hvis der er nogen der 
er interesserede. 
Forsikring
Forsikringssummen er i dag på ca. 200.000 kr. ved død. 
Forsikringens omfang: Direkte følge af ulykkestilfælde sket under fiskeri i fritiden, samt den direkte vej til og fra havn. Det er en 
forudsætning for forsikringsdækning, at bekendtgørelsen om redningsveste i mindre fartøjer er overholdt. 
HUSK! Dødsfald skal anmeldes inden 48 timer til forbundet eller Tryk!
Møder
Bestyrelsen har afholdt 3 bestyrelsesmøder, de afholdes i Vester Sottrup på forsamlingsgården, det er gratis at låne lokale der, 
og vi må selv tage kaffen med.
Vi har deltaget i årsmødet i Mariager lørdag d. 22. marts, samt i 2 møder i fiskeriudvalget.
Udsætning af fisk
Der blev i juni udsat 9.000 ål nord for Als, samt i august 14.000 små pighvar ved Ballebro.
Aktiviteter
Der har været afholdt lottospil i Nybøl Klubhus med god tilslutning, så mød op igen den 19. februar 2015 i klubhuset i Nybøl og 
tag naboer og venner med.
Røgdag
Den 6. september var der røgedag ved Solhjem, vejret var godt, men der kunne godt have været flere til at nyde godt af Johns, 
Tims og Flemmings røgekunst. Theodor var der også med sin røgeovn,
Formanden udtrykte sin dybeste tak til de fire for en i øvrigt vellykket dag!
Formanden takkede på bestyrelsens vegne for året der var gået.
Beretningen blev godkendt
PS.: HUSK at sende jeres mail-adresse til Conni, og tag redningsvest på.

Punkt 4.
Regnskabsaflæggelse ved kassereren
Regnskabet blev uddelt til alle fremmødte. Conni gennemgik regnskabet, både indtægts- og udgiftsposterne. Vi kom ud med 
et pænt overskud på ca. 5.600 kr.
Der blev spurgt til hvor mange der skyldte for kontingent, i år var det blot 6!
Regnskabet godkendt.

Punkt 5. 
Forslag
Der var indkommet forslag fra bestyrelsen om uændret kontingentet på 300 kr.
Godkendt!

Punkt 6. 
Fastlæggelse af kontingent
Bortfaldt, se pkt. 5.

Punkt 7.
Valg til bestyrelse Formand Bent Alnor Genvalg
Bestyrelsesmedlemmer: Jens P Brodersen Genvalg, Allan Jensen Genvalg

Punkt 8.
Valg af bestyrelsessuppleanter: Flemming Æbleø Genvalg - Tim Bentzen Genvalg

Punkt 9.
Valg af revisorer
Som ny revisor blev Kai Warnecke valgt.

Punkt 10. 
Valg af revisorsuppleant
Theodor Morthorst modtog genvalg. Fortsættes næste side

 

28

Træffetid:
Bjarne Christensen
træffetid: mandag 
til torsdag mellem 
17.00 og 19.00

98 42 83 06 – 21 80 36 12
eller på mail: 
bcnr1@webspeed.dk

Husk at oplyse forening og kode! 

Der er siden sidste blad kom-
met 53 nye medlemmer.

Hilsen Bjarne Christensen
 Medlemskontoret

Nyt fra 
Medlemskontoret

 

Side 4 
Udsætning af 15.000 Pigvarer i Århusbugten  
I baggrunden Studstrupværket – Skal væk 
Foto: Ejvind Jensen, Kalø Vig 

Side 22  
Sidste opdateringer på Hjemmesiden! 
Denne sættes øverst 
12,10,13 NaturErhvervstyrelsen indfører bilagskontrol i alle sager om projekttilskud under 
Landdistriktsprogrammet og ordningen Bæredygtig udvikling af fiskeriområder fra den 15.10. 2013 

 
Ham her skal med hver gang 
Side 25 
Der kommer en dagsorden omkring 1. december.  
Bestyrelsen 

Denne står øverst for sig selv 
Kan du flytte den over i venstre spalte som afslutning 

Side 27 

 
Denne sættes hver gang v. medlemskontoret  

Side 29 
Hanne skal med i.f.m. artiklen 
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Punkt 11. 
Eventuelt
Indlæg fra medlemmer:
Er der noget nyt om en udflugt?
Formanden svarede at der har været kontakt til Åbenrå. Når de  tager til Daconet er vi meget velkomne til at tage med.
Det var der ikke den store tilslutning til fordi turen foregik i egne biler, man var mere interesseret i en udflugt i bus.
Der kom derefter flere forslag til udflugtsmål: Redningshelikopteren – glasfiberkursus – fiskerikontrollen.
Formanden, vi kikker på det, samt tak for en god og inspirerende generalforsamling.

Kort rygepause!
Vores ven fra fiskerikontrollen Steen Nielsen startede med at beklage at revisionen af den rekreative bekendtgørelse, som dæk-
ker vores område ikke var klar, og derefter fik vi oplyst at fiskerikontrollen rykker tættere på os – de skal flytte til Kolding!
I øvrigt fik vi en god gennemgang af de regler der gælder for det rekreative fritidsfiskeri, der var stor spørgelyst, så en helt igen-
nem vellykket aften.

Henning

Aabenraa Og Omegns Fritidsfiskerforening

Formand: Jørgen Kvist Christensen Kasserer: Kurt Callesen
 Kirkegade 39 · Hjordkær · 6230 Rødekro  Skibbrogade 19 · 6200 Aabenraa
 Tlf. 74 66 69 54 / 61 11 04 20  Tlf. 26 23 32 75
 aab.fff@gmail.com  aab.fff@gmail.com

Aktivitetskalender for Aabenraa Fritidsfiskerfiskerforening
Den 19.02.2015 - alm. Syning      Den 26.02.2015 - afslutning ( syning ) 

Husk generalforsamling   
Torsdag d. 12.03.2015 kl. 19.00 I barakken i skolegården ( Brundlundskole )  
Foreningen er vært med kaffe & boller med pålæg. 
DAGSORDEN IFØLGE VEDTÆGTERNE!

I efteråret var vi igen hos Frydendahl i Hvidesande for at købe ind til vinterens bøde- aktiviteter. Vi havde igen i år nogle hygge-
lige timer hos Frydendahl sammen med Sønderjylland Nordlige F.F. Tak for deltagelse, og ikke mindst en stor tak til Frydendahl, 
der var vært med friske rundstykker & kaffe.

Torsdag d. 11.12.2014 havde vi julefrokost i vores lokale på Brundlund skole.
Vi fik igen i år god mad fra Ritta´s  køkken & lidt af de våde varer. Men ellers er rigtig hyggelig aften.

Onsdag d. 04.03.2015 har vi i samarbejde med Aabenraa sportsfisker forening fået lov til at se Redningsstationen i Skrydstrup 
kl. 18.30 ( SENEST )
HUSK TIL MELDING  !
Jørgen 6111 0420 – Kurt C. 2623 3275 Børge P. 3027 5371 Jeppe 4076 4282 Kurt A. 2340 3854

Sportsfiskerforeningen Aabenraa og Aabenraa Fritidsfiskerforening inviterer i fællesskab til besøg hos: 
Fighter Wing Skrydstrup (Flyvestation Skrydstrup) Lilholtvej 26500  Vojens.
Onsdag den 4. marts kl 18:30- Mødested ved Hovedporten.
Program: Velkomst!
Besøg hos redningstjenesten SAR hvor personale viser rundt og besvarer spørgsmål,
Mulighed for at komme ind i helikopterne. -Besøg hos F16 kompagniet med fremvisning af 
udstyret.
Afslutning med kaffe sponseret af Flyvestation Skrydstrup.
Det forventes at vi kommer mellem 30 og 50 deltagere, gerne med familie.
Tilmelding til:  Bestyrelsesmedlemmer senest 26. februar 2015

Varde Å og Ho Bugt Fritidsfiskerforening

Formand: Arne Møller Kasserer: Jens Kjær Jørgensen
 Søndervang 5 · 6840 Oksbøl  Odeinsvej 35, 6840 Oksbøl 
 Tlf. 75 27 18 89/23 37 08 86  Mobil 28 51 68 31
 moller.oxbol@mail.dk  eva.jens@bbsyd.dk

 

Nyt fra 
Medlemskontoret

Aktivitetskalender	  for	  Aabenraa	  Fritidsfiskerfiskerforening	  
Den	  19.02.2015	  -‐	  alm.	  Syning	  	  	  	  	  	  Den	  26.02.2015	  -‐	  afslutning	  (	  syning	  )	  	  
	  

Husk	  generalforsamling	  	  	  	  
Torsdag	  d.	  12.03.2015	  kl.	  19.00	  

I	  barakken	  i	  skolegården	  (	  Brundlundskole	  )	   	  
Foreningen	  er	  vært	  med	  kaffe	  &	  boller	  med	  pålæg.	  	  

DAGSORDEN	  IFØLGE	  VEDTÆGTERNE!	  
	  
I	  efteråret	  var	  vi	  igen	  hos	  Frydendahl	  i	  Hvidesande	  for	  at	  købe	  ind	  til	  vinterens	  bøde-‐	  aktiviteter.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Vi	  havde	  igen	  i	  år	  nogle	  hyggelige	  timer	  hos	  Frydendahl	  sammen	  med	  Sønderjylland	  Nordlige	  F.F.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Tak	  for	  deltagelse,	  og	  ikke	  mindst	  en	  stor	  tak	  til	  Frydendahl,	  der	  var	  vært	  med	  friske	  rundstykker	  &	  kaffe.	  
	  
Torsdag	  d.	  11.12.2014	  havde	  vi	  julefrokost	  i	  vores	  lokale	  på	  Brundlund	  skole.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Vi	  fik	  igen	  i	  år	  god	  mad	  fra	  Ritta´s	  	  køkken	  &	  lidt	  af	  de	  våde	  varer.	  Men	  ellers	  er	  rigtig	  hyggelig	  aften.	  
	  
Onsdag	  d.	  04.03.2015	  har	  vi	  i	  samarbejde	  med	  Aabenraa	  sportsfisker	  forening	  fået	  lov	  til	  at	  se	  
Redningsstationen	  i	  Skrydstrup	  kl.	  18.30	  (	  SENEST	  )	  
HUSK	  TIL	  MELDING	  	  !	  
Jørgen	  6111	  0420	  –	  Kurt	  C.	  2623	  3275	  Børge	  P.	  3027	  5371	  Jeppe	  4076	  4282	  Kurt	  A.	  2340	  3854	  
	  

                          
	  

Sportsfiskerforeningen	  Aabenraa	  og	  Aabenraa	  Fritidsfiskerforening	  inviterer	  i	  fællesskab	  til	  
besøg	  hos:	  Fighter	  Wing	  Skrydstrup	  (Flyvestation	  Skrydstrup)	  Lilholtvej	  26500	  	  Vojens.	  

Onsdag	  den	  4.	  marts	  kl	  18:30-	  Mødested	  ved	  Hovedporten.	  
Program:	  Velkomst!	  
Besøg	  hos	  redningstjenesten	  SAR	  hvor	  personale	  viser	  rundt	  og	  besvarer	  spørgsmål,	  
Mulighed	  for	  at	  komme	  ind	  i	  helikopterne.	  -‐Besøg	  hos	  F16	  kompagniet	  med	  fremvisning	  af	  udstyret.	  
Afslutning	  med	  kaffe	  sponseret	  af	  Flyvestation	  Skrydstrup.	  
Det	  forventes	  at	  vi	  kommer	  mellem	  30	  og	  50	  deltagere,	  gerne	  med	  familie.	  
Tilmelding	  til:	  	  Bestyrelsesmedlemmer	  senest	  26.	  februar	  2015	  
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LIMBO BÅDE i/s
LIMBO 16 25.995,-
Med 6 HK Suzuki 35.495,-
Med 15 HK Suzuki 45.495,-
Trejler Galaxy GS10 10.995,-

LIMBO 17 33.495,-
Med 15 HK Suzuki 53.495,-
Trejler Galaxy GS10 10.995,-

LIMBO 18 fra 34.495,-
Med 15 HK Suzuki 54.495,-
Fås også med egetræs ringdæk

LIMBO 585 fra 69.995,-
Med 50 HK fra 119.495,-
Trejler Galaxy G1000 20.995,-
Laves i mange udgaver

SUZUKI MOTORER TILBUD
2,5 HK Suzuki 4.950,-
4 el. 5 HK Suzuki 7.495,-
9,9 HK kort ben 15.495,-
15 HK Suzuki 19.995,-
25 HK Suzuki fra 29.995,-
60 HK Suzuki 51.995,-
90 HK XL 66.995,-

Limbo både i/s
Havnevej 2 · 7770 Vestervig · 97 94 15 43

www.limbo.dk

Limbo både er dansk produceret og bådene kan indrettes 
efter ønske, kontakt os for et godt tilbud

VI HAR CA. 30 BRUGTE MOTORER PÅ LAGER

 
Øerne

Nordsjællands Fritidsfiskerforening

Formand: Torben Jæger Kasserer: Claus Duro 
 3060 Espergærde  Granvænget 4 · 2980 Kokkedal
 Tlf. 49 13 54 75  Tlf. 4557 0068
 contor-jaeger@mail.tele.dk
 

Føns Vig Fritidsfiskerforening

www. Foensvigjollehavn.dk

Formand Per Hauptmann Kasserer: Tove Grün
 Føns Strandvej 7 · 5580 Nr. Åby  Fønsskovej 30 · 5580 Nr. Åby. 
 Tlf. 64 42 12 44  Tlf. 64 42 18 20
 ph-trading@fisker.mail.dk  tovegruen@gmail.com

Alle fritidsfiskere i Danmark bør være organiseret!
- vil du være med til at skaffe et nyt medlem til vores forbund!
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Fritidsfisker!
Jeg kan også sælge

- din båd!
Lave omkostninger! 

Fritidsfisker! 
Jeg kan også sælge 

- din båd! 
Lave omkostninger! 	  	  

	  
	  

	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  
	  

	  	  	  	  	  	   	  
	  
	  
	  	  	  
	  
	  
	  

Fritidsfisker! 
Jeg kan også sælge 

- din båd! 
Lave omkostninger! 	  	  

	  
	  

	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  
	  

	  	  	  	  	  	   	  
	  
	  
	  	  	  
	  
	  
	  

- af Bruno Müller

Mange fritidsfiskere har gjort en indsats 
i gennem årene for at få dem som ikke 
er organiseret med,- og  ligeledes er der 
gjort meget for at for at øge medlems-
tallet i vores forbund!
Jeg vurderer at der hos mange af dis-
se medlemmer! Der har der i un-
derbevidstheden i en årrække væ-
ret en tanke om at antallet af fritids-
fiskere på landsplan er i tilbagegang! 
Men den holder ikke! Faktisk er antal-
let der har indløst fisketegn i den sidste 
halve snese år steget en anelse,- og med 

godt 600! Ikke meget,- men det er jo 
trods alt bedre end tilbagegang!

Fritidsfiskerne har vist at de kan tilpasse 
sig de skiftende tider,- med nye regler 
og lignene,- ikke mindst betragtet en 
interesse fra dem som konstant gør alle 
opmærksomme på at der foregår ulov-
lige ting hos fritidsfiskerne!
Trods det at der ikke i vores forbund er 
medlemsstigning, - så er antallet af fri-
tidsfiskere på landsplan som skrevet sti-
gende!
Men spørgsmålet er så, hvorvidt dette 
vil udvikle eller stagnere vores forbund 

i retning af en videre traditionel interes-
seorganisation, der udfører en rekreativ 
hobby, eller om det især vil give anled-
ning til fremgang! 
Det er spørgsmålet! Men det er ikke for 
sent at afgøre,- om Dansk Fritidsfisker-
forbund kan og vil videreudvikle denne 
tilgang fra de mange tusinde der ikke er 
organiseret.
Måske ligger spørgsmålet og nøglen til 
svaret et helt andet sted.
Eventuelt ved at vi kigger indad og fort-
sætter med at vise vi har viljen til et 
godt og respekteret forbund! 

2005 2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013

Antal indløste fritidsfiskertegn  
er stigende! 

Hvad står vi for:
Hvis en bekendtgørelse i et lokalområde ønskes genforhandlet, er Dansk Fritidsfiskerforbund behjælpelig med at få dette 
bragt op i § 7 udvalget.
Ligeledes bistår vi gerne ved indsigelser. Men det er den lokale forening der kender fiskeriet i det lokale område, og derfor 
også dem, som skal levere input til indsigelser, eller ændringer i bekendtgørelser.
Ønskes der en bekendtgørelses ændring, skal man dog være klar over at der kan være flere års ventetid på at få en sådan 
gennemført.

Formanden
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Øster Hurup Båd-& Garnhandel - alt i tilbehør til garnfiskeren 
Kom og besøg mig eller min hjemmeside 
Besøg min hjemmeside www.baad-garn.dk 
Jeg er leveringsdygtig i alt til fritidsfiskeren 

Rødspttegarn     Pighvargarn        Åleruser 
 Laksegarn            Toggegarn          Bøjer 
  Ørredgarn            Sildegarn             Ankre 
   Tungegarn            Makrelgarn         Tovværk 
 
Alt kan købes umonteret til gør det selv manden! 
 
Gummitøj og Waders fra OCEAN RAINWEAR! 
 
Renseknive fra Löwenmesser og Rådvad! 
 
Bac Zinkanoder og aksel anoder! 
 
Til foråret kan i bestille Hempel Maling! 
 
Vi har stadig lidt bådudstyr der er stærkt nedsat! 
 
Kik forbi! Men ring venligst først!! 
 
Telefon 98588197  -  Mobil 30993028 
 

Øster Hurup Båd-& Garnhandel 
Kongensvej 6, Øster Hurup, 9560 Hadsund 

 

 

 - af Jørgen Jeppesen, formand, Skive 
fritidsfiskerforening

Den 7. januar 2015 afholdtes der i Ski-
ve fritidsfiskerforenings klubhus møde 
vedrørende Limfjordsrådets nye projekt 
”Havørred Limfjorden”. Formålet med 
mødet var, at få valgt én repræsentant 
for alle berørte lokale fritidsfiskerfor-
eninger omkring Limfjorden. Repræsen-
tanten skal så sidde med ved bordet un-
der alle fremtidige møder vedrørende 
projektet, med deltagelse af andre in-
teressegrupper, som lystfiskere, land-
mænd miljøorganisationer m.v.

Mange var indbudt!
Indbudt var alle formænd, eller deres 
stedfortrædere for alle lokalforeninger 
under Dansk fritidsfiskerforbund om-
kring Limfjorden, samt en lokalforening 
under Dansk Amatørfiskerforening og 
derudover de to personer, som er tov-
holdere i projektet - Carsten Rømming 
Sørensen - projekt koordinator for pro-
jektet, samt dennes kollega Lars Bach.
Alle indbudte lokalforeninger var re-
præsenteret på mødet, med undtagelse 
af repræsentanten fra Dansk Amatørfi-
skerforening, som var forhindret, samt 
en enkelt af vore egne lokalforenings 
formænd, som desværre ikke har op-

fattet hvor vigtigt det er at vi deltager 
i dette forum og i øvrigt anser det for 
fuldstændig formålsløst at indlede en 
debat med andre interesse organisatio-
ner om dette emne ?
Hvis vi som fritidsfiskere i fremtiden vil 
have nogen som helst indflydelse på 
hvorledes vi dels oparbejder og bibehol-
der et bæredygtigt fiskeri, hvor der er 
masser af plads til alle former for rekrea-
tivt fiskeri, må vi nødvendigvis acceptere 
andres synspunkter og samtidigt yde vo-
res bidrag til dette  - derfor er det me-
get VIGTIGT at deltage !

Omfattende og grundig 
redegørelse!
Carsten og Lars indledte med en grun-
dig redegørelse for projektets ind-
hold og visioner og svarede derefter på 
spørgsmål fra de fremmødte. En del af 
spørgsmålene gik naturligt nok på hvor-
vidt vi som fritidsfiskere må imødese 
yderligere begrænsninger i vort fiskeri, 
men Carsten og Lars afvæbnede hurtigt 
denne bekymring, idet de gjorde klart, 
at man i forbindelse med projektet ik-
ke vil gå ind i enkelte problemstillinger, 
som sæl-/ og skarv-problematikker, samt 
garnfiskeri etc. Man vil derimod udeluk-
kende beskæftige sig om ”producen-
ten” af vores fisk, nemlig vandløbene, 

med udlægning af gydegrus, regulerin-
ger, fjernelse af spærringer o.s.v. og der-
udover forsøge at ” sælge ” projektet til 
politikerne i de enkelte kommuner, med 
udgangspunkt i den estimerede højere 
turist indtægt i form af øget lystfisker 
turisme til området.
Dette arbejde vil i høj grad appellere 
til frivillig deltagelse af lodsejere og in-
teresse organisationer, hvad angår ar-
bejdskraft og maskiner og man søger al-
lerede nu at finde en løsning på koordi-
nering af dette arbejde, Carsten og Lars 
vil så være behjælpelige med at forsøge 
at finde pengene til materialer o.l.
Efter mødet og den efterfølgende de-
bat, valgtes af de fremmødte enstem-
migt Peter Hald Jacobsen - Skive, som re-
præsentant. Peter har en indgående in-
teresse for projektet og har bl.a. tidlige-
re deltaget i konferencen i Vejle forrige 
år vedrørende det rekreative fiskeri.

Møde om projekt   

Mødekalender
Ved deadline på dette blad, er føl-
gende møder fastlagt.

Årsmøde 14/3 2015 kl. 10.00 Husk 
forslag til årsmødet, senest 14 dage 
før til formanden.

§ 7 udvalgsmøde 25/3 2015 kl. 10.00 
DTU Silkeborg.

Nøglefiskermøde 19/9 2015 kl. 10.00 
Fjeldsted Skov Kro.
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Lil le Bjørn 
  Kendt for spændende legepladser i de danske havne 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ønsker I, samvær, hygge, leg og udfordringer på kajen 

Kontakt  

     

	  
Blad	  2.	  2014	  

_______________________________________________________________________________________	  

Handlingsplan	  for	  fiskepleje	  2014	  -‐1	  
Handlingsplan	  for	  fiskepleje	  2014	  -‐2	  

Handlingsplan	  for	  fiskepleje	  2014	  bilag	  
__________________________________________________________________________	  

Fritidsfisker!	  
Sejlsæsonen	  er	  fuld	  gang!	  

Brug	  din	  iphone	  eller	  android	  

__________________________________________________________________________	  

Dansk	  Åleekspedition	  2014:	  Første	  del	  gennemført	  med	  succes	  
__________________________________________________________________________	  

Mindstemål	  

link	  til	  den	  endelige	  bekendtgørelse	  om	  mindstemål	  og	  fredningstider	  for	  fisk	  og	  krebs	  i	  
ferskvand.	  

I	  forhold	  til	  den	  hidtil	  gældende	  bekendtgørelse	  er	  der	  følgende	  nye	  bestemmelser:se	  her	  
_________________________________________________________________________________________________	  

	  	  

	  

Se	  billeder	  fra	  Dansk	  Åleekspedition	  2014	  	  

DTU's	  havforskningsskib	  Dana	  er	  i	  marts	  og	  april	  2014	  i	  Sargassohavet	  for	  at	  undersøge,	  	  
hvilken	  rolle	  klimabetingede	  ændringer	  i	  ålens	  gydeområder	  spiller	  for	  ålens	  voldsomme	  

tilbagegang	  i	  Europa.	  	  	  
____________________________________________________________________________________________________________	  

	  

Ålen	  -‐	  Et	  overblik	  	  
	  Blad	  2.	  2014	  _______________________________________________________________________________________	  Handlingsplan	  for	  fiskepleje	  2014	  -‐1	  Handlingsplan	  for	  fiskepleje	  2014	  -‐2	  Handlingsplan	  for	  fiskepleje	  2014	  bilag	  __________________________________________________________________________	  Fritidsfisker!	  Sejlsæsonen	  er	  fuld	  gang!	  Brug	  din	  iphone	  eller	  android	  

__________________________________________________________________________	  Dansk	  Åleekspedition	  2014:	  Første	  del	  gennemført	  med	  succes	  
__________________________________________________________________________	  

Mindstemål	  
link	  til	  den	  endelige	  bekendtgørelse	  om	  mindstemål	  og	  fredningstider	  for	  fisk	  og	  krebs	  i	  
ferskvand.	  

I	  forhold	  til	  den	  hidtil	  gældende	  bekendtgørelse	  er	  der	  følgende	  nye	  bestemmelser:se	  her	  
_________________________________________________________________________________________________	  

	  	  

	  
Se	  billeder	  fra	  Dansk	  Åleekspedition	  2014	  	  DTU's	  havforskningsskib	  Dana	  er	  i	  marts	  og	  april	  2014	  i	  Sargassohavet	  for	  at	  undersøge,	  	  

hvilken	  rolle	  klimabetingede	  ændringer	  i	  ålens	  gydeområder	  spiller	  for	  ålens	  voldsomme	  tilbagegang	  i	  Europa.	  	  	  ____________________________________________________________________________________________________________	  

	  
Ålen	  -‐	  Et	  overblik	  	  

Sidste opdateringer 
på Hjemmesiden!

Dette finder du nu - på Forbundets Hjemmeside:
• Endeligt referat af møde i § 7-udvalget - d. 24. september 2014
• Ny strategi for akvakultur: Flere bæredygtige opdrætsfisk                                                                                                          
• Ref. af Hovedbestyrelsesmøde især nyt om Livsulykkesforsikringen!
• Regeringen vil beskytte havbunden i Kattegat
• Pensionisters betaling for Fisketegnet
• Mindstemål - Bekendtgørelse pr. 1. januar 2015
• Hvor mange Arter er der i havet?
• Nye åbne postlister i Søfartsstyrelsen pr. 1. Januar 2015
• Natura 2000 - planer i offentlig høring til 10. april 2015
• Forslag til Natura 2000-planer for planperioden 2016 - 21! Læs om havet!
• Positivt møde mellem DTU- Aqua og de to fritidsfiskerorganisationer
• EU - rapport fra kommissionen om åleforvaltningsplanernes gennemførelse
• Referat (revideret) fra paragraf 7 - Udvalgsmøde d. 24. sep. 2014
• Flere laks i Skjern Å - Lokaløkonomisk omsætning & Lokal værditilvækst
• Hvorfor lægger fisk små æg?
• Udkast til handlingsplanen for Fiskepleje 2015 der er på vej
• Notat paragraf 5 & 7 - udvalget om det rekreative fiskeri
• Registrering af fangster Nøglefiskerrapport 2011-2013
• Fødevareminister Dan Jørgensens Vision for lyst,- og fritidsfiskeri
• Ny rapport om dansk fiskeri’s miljøpåvirkning
• EU rapport om åleforvaltningsplanernes gennemførelse og evaluering
• Hele blad 5 - 2014 kan ses her på forbundets hjemmeside
• Ansøgningsrunden ( overstået) om tilskud til Naturlige Vandstandsforhold
• Konferencen vedr. Idekataloget for fremtidens lyst,- og fritidsfiskeri

	  

                           
Meget nyt på Hjemmesiden! 

Se de sidste opdateringer på Hjemmesiden siden sidste blad 2. 2014! 
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  www.fritidsfiskerforbundet.dk	  

	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Ansøgningsrunde	  for	  vandløbsrestaureringsprojekter	  åbner	  d.	  15.maj	  2014	  

________________________________________________________________________________	  

Møde	  i	  den	  rekreative	  gruppe	  
__________________________________________________________	  

Dansk	  Åleekspedition	  2014	  	  	  	  	  	  
Dansk	  Åleekspedition	  2014	  er	  retur	  	  
efter	  fem	  ugers	  togt	  i	  Sargassohavet	  

____________________________________________________________________________	  

	  	  	  	  	  	  	  	  

“Hvis	  jeg	  falder	  over	  bord	  	  	  	  
skærer	  jeg	  bare	  mine	  vaders	  i	  stykker	  

med	  min	  lommekniv”…	  og	  andre	  søforklaringer	  
Læs	  her	  den	  spændende	  rapport	  	  

om	  en	  kvalitativ	  undersøgelse	  af	  fritidsfiskers	  og	  	  
lystsejlers	  brug	  af	  redningsvest!	  

__________________________________________________________________________	  

Fiskeriinspektorat	  Vest	  	  	  	  	  	  	  	  
Referat	  af	  mødet	  d.	  29.april	  2014	  	  
i	  kredsen	  omkring	  rekreativt	  fiskeri	  

__________________________________________________________________________________	  

INFO	  
Næste	  møde	  i	  §	  7-‐udvalget	  er	  den	  25.	  juni	  2014	  kl.	  10.00	  hos	  DTU	  Aqua	  i	  Silkeborg.	  

Referat	  fra	  mødet	  lægges	  efterfølgende	  her	  på	  Hjemmeside.	  
_________________________________________________________________________	  

	  

	  
	  
	  
År 2015,- hvor den nye Hjemmeside er på vej! 
        Herfra ønsker vi alle brugere af  
            hjemmesiden et godt og 
              lykkebringende nytår. 

               
                      Webmaster                Redaktør 
                   Palle Thomsen            Bruno Müller	  
Forbundets	  HJEMMESIDE!	  Opdateret	  siden	  sidste	  blad!	  
Dette	  finder	  du	  nu	  -	  på	  Forbundets	  Hjemmeside	  
Pensionisters	  betaling	  for	  Fisketegnet	  
Mindstemål	  -‐	  Bekendtgørelse	  pr.	  1.	  januar	  2015	  
Hvor	  mange	  Arter	  er	  der	  i	  havet?	  
Nye	  åbne	  postlister	  i	  Søfartsstyrelsen	  pr.	  1.	  Januar	  2015	  
Natura	  2000	  -‐	  planer	  i	  offentlig	  høring	  til	  10.	  april	  2015	  
Forslag	  til	  Natura	  2000-‐planer	  for	  planperioden	  2016	  -‐	  21!	  Læs	  om	  havet!	  
Positivt	  møde	  mellem	  DTU-‐	  Aqua	  og	  de	  to	  fritidsfiskerorganisationer	  
EU	  -‐	  rapport	  fra	  kommissionen	  om	  åleforvaltningsplanernes	  gennemførelse	  
Referat	  (revideret)	  fra	  paragraf	  7	  -‐	  Udvalgsmøde	  d.	  24.	  sep.	  2014	  
Flere	  laks	  i	  Skjern	  Å	  -‐	  Lokaløkonomisk	  omsætning	  &	  Lokal	  værditilvækst	  
Hvorfor	  lægger	  fisk	  små	  æg?	  
Udkast	  til	  handlingsplanen	  for	  Fiskepleje	  2015	  der	  er	  på	  vej	  
Notat	  paragraf	  5	  &	  7	  -‐	  udvalget	  om	  det	  rekreative	  fiskeri	  
Registrering	  af	  fangster	  Nøglefiskerrapport	  2011-‐2013	  
Fødevareminister	  Dan	  Jørgensens	  Vision	  for	  lyst,-‐	  og	  fritidsfiskeri	  
Ny	  rapport	  om	  dansk	  fiskeri's	  miljøpåvirkning	  
EU	  rapport	  om	  åleforvaltningsplanernes	  gennemførelse	  og	  evaluering	  
Hele	  blad	  5	  -‐	  2014	  kan	  ses	  her	  på	  forbundets	  hjemmeside	  
Ansøgningsrunden	  (	  overstået)	  om	  tilskud	  til	  Naturlige	  Vandstandsforhold	  
Konferencen	  vedr.	  Idekataloget	  for	  fremtidens	  lyst,-‐	  og	  fritidsfiskeri	  
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Dyrkning af 
alger ved 
KARLBY KLIT 
ud for 
Djursland på 
en halv snese  
vand!
- af Bruno Müller

                                                           

AlgeCenter Danmark har ansøgning 
om dyrkning af makroalger på et 20 
ha areal til ud for Karlby Klint.
Når man læser ansøgningen til Kyst-
direktoratet går dyrkningen ud på 
Sukker,- og fingertang og med hen-
blik på at der skal dyrkes  på en halv 
senes vand,- og produceres i et stør-
re omfang. Tangen har den egen-
skab at den optager kvælstof, der er 
et gode for vores havmiljø,- når man 
fjerner det ved høstning.

 

Foto: Maria Grauert Bodin

AlgeCenter Danmark har ansøgnin-
gen liggende hos Kystdirektoratet,- 
og den er stadig under behandling 
og  er i offentlig høring. 

Tank billigt
og støt samtidig 
Dansk Fritids-
fiskerforbund

Du kan støtte Dansk Fritidsfiskerforbund, hver gang du tanker. Det eneste, 
du skal gøre, er at få et OK Benzinkort, der er tilknyttet deres sponsor-
aftale. Så får de 6 øre pr. liter, hver gang du tanker hos OK. Når du har 
tanket 500 liter på dit kort, modtager de også et bonusbeløb. Jo mere du 
tanker, jo flere penge giver OK, uden det koster ekstra for dig.

Kontakt foreningen og hør, hvordan du hurtigt og nemt kom-
mer i gang med at tanke penge til dem.

www.ok.dk

Revisionsfirmaet
Martin Engbjerg A/S

Statsautoriseret revisor

Marklund 11 9900 Frederikshavn
Tlf.: 96 20 06 45 Fax: 96 20 06 46

	  
	  
	  
Dyrkning	  af	  alger	  ved	  KARLBY	  KLIT	  ud	  for	  Djursland	  på	  en	  halv	  snese	  	  vand!	  
-	  af	  Bruno	  Müller	  
	  
	  

	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
	  
AlgeCenter	  Danmark	  har	  ansøgning	  om	  dyrkning	  af	  makroalger	  på	  et	  20	  ha	  areal	  til	  ud	  
for	  Karlby	  Klint.	  

Når	  man	  læser	  ansøgningen	  til	  Kystdirektoratet	  går	  dyrkningen	  ud	  på	  Sukker,-‐	  og	  fingertang	  
og	  med	  henblik	  på	  at	  der	  skal	  dyrkes	  	  på	  en	  halv	  senes	  vand,-‐	  og	  produceres	  i	  et	  større	  
omfang.	  Tangen	  har	  den	  egenskab	  at	  den	  optager	  kvælstof,	  der	  er	  et	  gode	  for	  vores	  havmiljø,-‐	  
når	  man	  fjerner	  det	  ved	  høstning.	  

	  
Foto:	  Maria	  Grauert	  Bodin	  

AlgeCenter	  Danmark	  har	  ansøgningen	  liggende	  hos	  Kystdirektoratet,-‐	  og	  den	  er	  stadig	  under	  
behandling	  og	  	  er	  i	  offentlig	  høring.	  	  
	  

	  
	  
	  
Dyrkning	  af	  alger	  ved	  KARLBY	  KLIT	  ud	  for	  Djursland	  på	  en	  halv	  snese	  	  vand!	  
-	  af	  Bruno	  Müller	  
	  
	  

	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
	  
AlgeCenter	  Danmark	  har	  ansøgning	  om	  dyrkning	  af	  makroalger	  på	  et	  20	  ha	  areal	  til	  ud	  
for	  Karlby	  Klint.	  

Når	  man	  læser	  ansøgningen	  til	  Kystdirektoratet	  går	  dyrkningen	  ud	  på	  Sukker,-‐	  og	  fingertang	  
og	  med	  henblik	  på	  at	  der	  skal	  dyrkes	  	  på	  en	  halv	  senes	  vand,-‐	  og	  produceres	  i	  et	  større	  
omfang.	  Tangen	  har	  den	  egenskab	  at	  den	  optager	  kvælstof,	  der	  er	  et	  gode	  for	  vores	  havmiljø,-‐	  
når	  man	  fjerner	  det	  ved	  høstning.	  

	  
Foto:	  Maria	  Grauert	  Bodin	  

AlgeCenter	  Danmark	  har	  ansøgningen	  liggende	  hos	  Kystdirektoratet,-‐	  og	  den	  er	  stadig	  under	  
behandling	  og	  	  er	  i	  offentlig	  høring.	  	  
	  

	  
	  
	  
Dyrkning	  af	  alger	  ved	  KARLBY	  KLIT	  ud	  for	  Djursland	  på	  en	  halv	  snese	  	  vand!	  
-	  af	  Bruno	  Müller	  
	  
	  

	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
	  
AlgeCenter	  Danmark	  har	  ansøgning	  om	  dyrkning	  af	  makroalger	  på	  et	  20	  ha	  areal	  til	  ud	  
for	  Karlby	  Klint.	  

Når	  man	  læser	  ansøgningen	  til	  Kystdirektoratet	  går	  dyrkningen	  ud	  på	  Sukker,-‐	  og	  fingertang	  
og	  med	  henblik	  på	  at	  der	  skal	  dyrkes	  	  på	  en	  halv	  senes	  vand,-‐	  og	  produceres	  i	  et	  større	  
omfang.	  Tangen	  har	  den	  egenskab	  at	  den	  optager	  kvælstof,	  der	  er	  et	  gode	  for	  vores	  havmiljø,-‐	  
når	  man	  fjerner	  det	  ved	  høstning.	  
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AlgeCenter	  Danmark	  har	  ansøgningen	  liggende	  hos	  Kystdirektoratet,-‐	  og	  den	  er	  stadig	  under	  
behandling	  og	  	  er	  i	  offentlig	  høring.	  	  
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Gejlhavegård 23
6000 Kolding 
Tlf. 7552 7711
www.from-grafisk.dk



Til dig der overvejer 
at blive medlem:

Dit medlemskab er vigtigt!
•  Vi kæmper for vor 1000-årige ret 

til at fiske med garn m.v.
•  Vi kæmper imod urimelige fred-

ninger af bl.a. skarv og sæl
•  Vi kæmper imod sandsugning tæt 

på fiskenes opvækstområder
•  Vi kæmper imod bundslæbende 

fiskeredskaber i kystnære områ-
der

•  Vi ønsker enklere regler for det 
rekreative fiskeri

Kontakt Dansk Fritidsfiskerforbunds 
medlemskontor på tlf. 98 42 83 06 
eller gå til hjemmesiden www.fri-
tidsfiskerforbundet.dk

Kære medlem!
Deltag aktivt i Forbundets medlemskampagne! 

Klip denne annonce ud og tag den med på havnen, 
bådebroen o.s.v. 
hvor der evt. er en fritidsfisker 
– som ikke er medlem i din lokalforening!

Medlemskontoret
Att.: Bjarne Christensen

Ribegade 35
9900 Frederikshavn

Navn:

Adr.:

Postnr.:

By:

Tlf.:

Er du fritidsfisker? 
Så kontakt os og få del i de mange fordele vi har, 
ved at være sammen i en landsdækkende forening.

•   Vi er ca. 2100 medlemmer i Jylland
•   Vi har 20 lokalafdelinger
•   Vi har et godt organiseret forbund
•    Vi har landets billigste forbundskontingent
•    Kurser i syning af garn og ruser
•   Vi tilbyder en af landets meget billige bådforsik-

ringer
•    Alle medlemmerne er gratis livsulykkeforsikret 

for 100.000 kr. under fiskeri, og under transport 
til og fra

•   Varetager fiskeripolitiske opgaver i forskellige 
udvalg

•   Kontakt os på telefon 25 35 62 98 og få oplys-
ninger, eller send blanketten og du vil modtage 
al materiale vedr. medlemskabet.

Din lokalforening vil være:

Husk 
porto

Du kan også melde dig ind på: www.fritidsfiskerforbundet.dk

✂
✂

✂
✂

✂

Skaf et nyt medlem
Alle fritidsfiskere bør være organiseret!


